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Sammanträdets öppnande mm

Sammanträdets öppnande samt upprop

Ordföranden öppnar sammanträdet och upprop genomförs.

Val av justerare och tid för justering

Ordföranden föreslår Sven Anderson (M) som ordinarie och Håkan Ekstrand (C) som

ersättare att justera protokollet måndagen den 4 december 2023, kl 8.30, i

kommunhuset, Västra Storgatan 15, Gnesta.

Kommunstyrelsen beslutar enligt ordförandes förslag.

Godkännande av dagordningen

Ordföranden föreslår att det nya utskickade ärendet, Revidering VA-taxa, läggs till som

ny nr 5 på dagordningen.

Ärende nr 4 på dagordningen, Återrapportering Vatten/Avlopp, flyttas upp till nr 2 på

dagordningen.

Kommunstyrelsen godkänner dagordningen.
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Sammanträdesdatum: 2023-11-27
Diarienummer: KS.2023.400

§ 190

Information från säkerhetsamordnare

Sammanfattning av ärendet
Johan Siverland , säkerhetssamordnare, informerar om Handlingsplan RSA, Plan för

hantering av extraordinära händelser 2023-2027, Utbildning - och övningsplan 2024-

2027 samt Säkerhetsskyddsanalys 2024-2025.

Sändlista
~ Akten

~ Säkerhetssamordnare
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Sammanträdesdatum: 2023-11-27
Diarienummer: KS.2023.95

§ 191

Återrapportering Vatten/Avlopp

Sammanfattning av ärendet
Peter Asteberg, Norconsult, Britta Bristav, VA Drift, Camilla Hellgren, VA Drift och

Oskar Scheiwiller Gatun Arkitekter informerar om ny vattenförsörjning för Gnesta

tätort, Vattenverk mm.

Sändlista
~ Akten
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Sammanträdesdatum: 2023-11-27
Diarienummer: KS.2023.320

§ 192

Återrapportering kollektivtrafiken

Sammanfattning av ärendet
Anders Axelsson informerar och återrapporterar kring kollektivtrafiken, pendeltåg och

regiontåg.

Sändlista
~ Akten
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§ 193

Återrapportering centrumutvecklingen

Sammanfattning av ärendet
Anders Axelsson, kommunchef, informerar om centrumutvecklingen.

Sändlista
~ Akten
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Sammanträdesdatum: 2023-11-27
Diarienummer: KS.2021.287

§ 194

Revidering VA-taxa

Förslag till beslut till kommunfullmäktige
1. Anta föreslagna revideringar i Vatten- och avloppstaxa, gällande från den 1

februari 2024.

2. Revideringarna gällande verksamhetslokaler antas retroaktivt från och med 1 juli
2023.

3. Anta riktlinjer för reduktion av avgift för dagvatten.

4. Kommunstyrelsen uppdras att återkomma till kommunfullmäktige med
analysen om fördelning av kostnader och intäkter inom områdena vatten,
spillvatten och dagvatten.

Sammanfattning av ärendet
Sedan beslut om ny taxekonstruktion gällande från 1 juli 2023 har
investeringsbudgeten setts över och ramarna för investeringar har reviderats.
Intäktsvolymen har varit något högre än tidigare beräkning vilket medför att det
ackumulerade underskottet och skulden till skattekollektivet kommer att minska något
snabbare än tidigare beräknat. Vissa investeringar har skjutits framåt i tid, bland annat
investeringar i det nya vattenverket, vilket får en utjämnande effekt på
kapitalkostnaderna.
I sammanhanget kommer även kalkylräntan att sänkas till 1% från och med 2024,
jämfört med tidigare 1,5%. Taxans höjningsbehov förutses därmed bli lägre än tidigare
beräknat från 1 januari 2024. Med det förväntas underskottet börja minska samma år
och förväntas att ha återhämtats 2028, med målet att ha en balanserad budget 2029.
För att uppmuntra fastighetsägare till egen hantering av dagvatten inom sin fastighet
föreslås även 90% reducerad dagvattenavgift vid uppfyllande av vissa kriterier.
Förvaltningen föreslår justeringar av den nuvarande klassificeringen av lokaler i VA-
taxan. Syftet med de föreslagna justeringarna är att säkerställa en skälig taxa för
verksamheter. Lokalytefaktorn till grund för bostadsenhetsavgiften föreslås öka från
150 kvadratmeter till 350 kvadratmeter, och för lagerlokaler med vattenförbrukning
under 200 kbm/år till 1 000 kvadratmeter.
Slutligen ser förvaltningen ett fortsatt behov av att kontinuerligt analysera fördelningen
av kostnader och intäkter inom områdena vatten, spillvatten och dagvatten. Syftet är
att identifiera och skapa en mer robust grund för fördelningen av VA-kostnader. En
genomgående analys planeras vara klar till kvartalsrapport 1, 2024.
Revideringarna gällande verksamhetslokaler föreslås antas retroaktivt från och med 1
juli 2023 samt övriga föreslagna revideringar från och med 1 februari 2024.
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Beslutsunderlag
1. Ordförandeförslag

2. Tjänsteskrivelse

3. Revidering Vatten och avloppstaxa

4. Riktlinjer för reducering av avgift för dagvatten

Tjänsteförslag
1. Anta föreslagna revideringar i Vatten- och avloppstaxa, gällande från den 1

januari 2024.

2. Anta riktlinjer för reduction av avgift för dagvatten.

Förslag till beslut på sammanträdet
Linda Lundin (S) lämnar ordförandeförslag med lydelsen;

1. Anta föreslagna revideringar i Vatten- och avloppstaxa, gällande från den 1
februari 2024.

2. Revideringarna gällande verksamhetslokaler antas retroaktivt från och med 1 juli
2023.

3. Anta riktlinjer för reduktion av avgift för dagvatten.

4. Kommunstyrelsen uppdras att återkomma till kommunfullmäktige med
analysen om fördelning av kostnader och intäkter inom områdena vatten,
spillvatten och dagvatten.

Håkan Ekstrand (C) bifaller ordförandeförslaget.

Daniel Wohlgemuth (MP) lämnar ändringsförslag till en ny punkt med lydelsen;

Förvaltningen ges i uppdrag att tillse att hela den höjning av VA-taxan om 10 procent

som beslutas för 2024 tillförs den rörliga delen av taxan kopplad till

vattenförbrukningen.

Oskar Sulin (V) bifaller Daniel Wohlgemuths (MP) ändringsförslag.

Beslutsgång
Ordföranden redogör för tänkt beslutsgång för de tre förslagen, där ordförandeförslaget

ställs mot Daniel Wohlgemuths (MP) ändringsförslag. Det vinnande förslaget ställs

sedan mot det framskrivna förslaget.

Kommunstyrelsen godkänner beslutsgången.
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Ordföranden frågar om kommunstyrelsen beslutar enligt ordförandeförslaget eller

enligt Daniel Wohlgemuths (MP) ändringsförslag och finner att kommunstyrelsen

beslutat enligt ordförandeförslaget.

Ordföranden frågar om kommunstyrelsen beslutar enligt ordförandeförslaget eller

enligt det framskrivna förslaget och finner att kommunstyrelsen beslutat enligt

ordförandeförslaget.

Reservationer
Oskar Sulin (V) anmäler muntlig reservation.

Daniel Wohlgemuth (MP) anmäler skriftligt reservation.

Sändlista
~ Kommunfullmäktige

~ Förvaltningschef samhällsbyggnad

~ VA-chef

~ Ekonomichef
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Sammanträdesdatum: 2023-11-27
Diarienummer: KS.2023.337

§ 195

Tak för borgen 2024

Förslag till beslut i kommunfullmäktige
1. Att såsom för egen skuld ingå borgen för Gnesta Kommunkoncern AB:s

låneförpliktelser upp till ett totalt högsta lånebelopp om 67 000 000 kr, jämte

därpå löpande ränta och kostnader, samt att en borgensavgift enligt Gnesta

kommuns modell för borgensavgifter debiteras Gnesta Kommunkoncern AB. Det

totala högsta lånebeloppet ska beräknas på skuldebrevens respektive

ursprungliga lånebelopp, inklusive de borgensåtaganden som gäller för befintliga

lån.

2. Att såsom för egen skuld ingå borgen för Gnestahem ABs låneförpliktelser upp

till ett totalt högsta lånebelopp om 500 000 000 kr, jämte därpå löpande ränta

och kostnader och att en borgensavgift enligt Gnesta kommuns modell för

borgensavgifter debiteras Gnestahem AB. Det totala högsta lånebeloppet ska

beräknas på skuldebrevens respektive ursprungliga lånebelopp, inklusive de

borgensåtaganden som gäller för befintliga lån.

3. Att såsom för egen skuld ingå borgen för Gnesta Förvaltnings ABs

låneförpliktelser upp till ett totalt högsta lånebelopp om 600 000 000 kr, jämte

därpå löpande ränta och kostnader och att en borgensavgift enligt Gnesta

kommuns modell för borgensavgifter debiteras Gnesta Förvaltnings AB. Det

totala högsta lånebeloppet ska beräknas på skuldebrevens respektive

ursprungliga lånebelopp, inklusive de borgensåtaganden som gäller för befintliga

lån.

Sammanfattning av ärendet
Gnesta kommun har i dag ett borgenstak gentemot bolagen inom Gnesta
kommunkoncern om totalt 1 167 mnkr.

I ärende föreslås ingen höjning av borgensramen för Gnesta kommunkoncern AB,
Gnesta Förvaltnings AB eller Gnestahem AB för 2024. Gnesta kommun debiterar det
utnyttjade borgensåtagandet enligt kommunens borgensmodell.

Totalt borgensåtagande för Gnesta kommunkoncern uppgår då för 2024 till

oförändrade 1 167 mnkr.
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Beslutsunderlag
1. Tjänsteskrivelse 2023-11-03

Tjänsteförslag
1. Att såsom för egen skuld ingå borgen för Gnesta Kommunkoncern AB:s

låneförpliktelser upp till ett totalt högsta lånebelopp om 67 000 000 kr, jämte

därpå löpande ränta och kostnader, samt att en borgensavgift enligt Gnesta

kommuns modell för borgensavgifter debiteras Gnesta Kommunkoncern AB. Det

totala högsta lånebeloppet ska beräknas på skuldebrevens respektive

ursprungliga lånebelopp, inklusive de borgensåtaganden som gäller för befintliga

lån.

2. Att såsom för egen skuld ingå borgen för Gnestahem ABs låneförpliktelser upp

till ett totalt högsta lånebelopp om 500 000 000 kr, jämte därpå löpande ränta

och kostnader och att en borgensavgift enligt Gnesta kommuns modell för

borgensavgifter debiteras Gnestahem AB. Det totala högsta lånebeloppet ska

beräknas på skuldebrevens respektive ursprungliga lånebelopp, inklusive de

borgensåtaganden som gäller för befintliga lån.

3. Att såsom för egen skuld ingå borgen för Gnesta Förvaltnings ABs

låneförpliktelser upp till ett totalt högsta lånebelopp om 600 000 000 kr, jämte

därpå löpande ränta och kostnader och att en borgensavgift enligt Gnesta

kommuns modell för borgensavgifter debiteras Gnesta Förvaltnings AB. Det

totala högsta lånebeloppet ska beräknas på skuldebrevens respektive

ursprungliga lånebelopp, inklusive de borgensåtaganden som gäller för befintliga

lån.

Förslag till beslut på sammanträdet
Ordföranden föreslår att kommunstyrelsen bifaller tjänsteförslaget.

Beslutsgång
Kommunstyrelsen bifaller ordförandens förslag.

Sändlista
- Gnesta kommunkoncern AB:s styrelse

- Gnestahem AB:s styrelse

- Gnesta Förvaltnings AB:s styrelse

- VD Gnestahem AB och Gnesta Förvaltnings AB
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- Kommunfullmäktige
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§ 196

Låneram 2024

Förslag till beslut i kommunfullmäktige
1. Fastställer ramen för kommunens totala externa upplåning för 2024 till 100

mnkr.

Sammanfattning av ärendet
Kommunens finanspolicy anger att kommunfullmäktige varje år ska fastställa en ram

för kommunens totala externa upplåning för nästkommande år. I ärendet föreslås en

låneram om 100 mnkr för 2024.

Beslutsunderlag
1. Tjänsteskrivelse 2023-11-03

Tjänsteförslag
1. Fastställer ramen för kommunens totala externa upplåning för 2024 till 100

mnkr.

Förslag till beslut på sammanträdet
Ordföranden föreslår att kommunstyrelsen bifaller tjänsteförslaget.

Beslutsgång
Kommunstyrelsen bifaller ordförandens förslag.

Sändlista
~ Kommunfullmäktige
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Sammanträdesdatum: 2023-11-27
Diarienummer: KS.2022.394

§ 197

Bestämmelser om omställningsstöd och
pension till förtroendevalda – OPF-KL 18 med
tillägg

Förslag till beslut i kommunfullmäktige
1. Anta bestämmelser om omställningsstöd och pension för förtroendevalda enligt

OPF-KL18 med ändrad lydelse av § 6 till ”Omställningsersättningarna enligt §§ 4
och 5 ska samordnas/minskas med andra förvärvsinkomster.”

2. Bestämmelserna börjar gälla från och med 2024-01-01.

3. Kommunstyrelsen uppdras att i egenskap av pensionsmyndighet utforma
kompletterande anvisningar till bestämmelserna i OPF-KL18.

Sammanfattning av ärendet
OPF-KL18 omfattar reviderade bestämmelser för förtroendevalda gällande

omställningsstöd, pension och familjeskydd.

Utgångspunkten för OPF-KL18 är OPF-KL14 som antogs av SKL:s styrelse 2013 och av

Gnesta kommun 16 juni 2014 (KS.2014.99) att gälla från och med 1 januari 2015.

I OPF-KL18 görs några mindre justeringar, bland annat är bestämmelserna om högsta

uttagsålder av omställningsstöd anpassade till den så kallade LAS-åldern som regleras i

32 a § LAS. En större förändring från OPF-KL14 är de tillförda bestämmelserna om

familjeskydd vid dödsfall.

För att OPF-KL18 ska äga giltighet krävs ett lokalt antagande av bestämmelserna. När

regelverket är beslutat går samtliga förtroendevalda över till OPF-KL18 om man

tidigare omfattats av OPF-KL14. De som tidigare omfattats av äldre regelverk, PBF,

fortsätter dock med detta, om de har totalt 40% eller mer i uppdragstid, vilket gällde

även under OPF-KL14.

Det nya regelverket föreslås gälla från den 1 januari 2024.

Beslutsunderlag
1. Tjänsteskrivelse 2023-11-06

2. Reglemente - OPF-KL 18
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3. Kommentar till förslag till bestämmelser om omställningsstöd och pension för

förtroendevalda (OPF-KL 18)

Tjänsteförslag
1. Bestämmelser om omställningsstöd och pension för förtroendevalda enligt OPF-

KL18 antas att gälla från och med 2024-01-01.

2. Kommunstyrelsen uppdras att i egenskap av pensionsmyndighet utforma

kompletterande anvisningar till bestämmelserna i OPF-KL18.

Förslag till beslut på sammanträdet
Linda Lundin (S) lämnar ordförandeförslag med lydelsen;

1. Anta bestämmelser om omställningsstöd och pension för förtroendevalda enligt
OPF-KL18 med ändrad lydelse av § 6 till ”Omställningsersättningarna enligt §§ 4
och 5 ska samordnas/minskas med andra förvärvsinkomster.”

2. Bestämmelserna börjar gälla från och med 2024-01-01.

3. Kommunstyrelsen uppdras att i egenskap av pensionsmyndighet utforma
kompletterande anvisningar till bestämmelserna i OPF-KL18.

Daniel Wohlgemuth (MP) bifaller Linda Lundins (S) ordförandeförslag.

Daniel Wohlgemuth (MP) lämnar ändringsförslag till punkten 1 med lydelsen; Anta

bestämmelser om att omställningsstöd och pension för förtroendevalda

enligt OPF-KL18 med ändrad lydelse av §4 till:

” Rätt till ekonomiskt omställningsstöd har förtroendevald som lämnat sitt (sina)

uppdrag efter minst ett års sammanhängande uppdragstid.

För varje år i uppdraget utges ett ekonomiskt omställningsstöd om tre månader.

Ekonomiskt omställningsstöd utges i högst två år.

Det ekonomiska omställningsstödet utges med 85 procent under det första året och

med 60 procent under år två.

Det ekonomiska omställningsstödet beräknas på den förtroendevaldes genomsnittliga

månadsarvode gånger tolv under det senaste året.

Ekonomiskt omställningsstöd utges av kommunen som längst till och med

kalendermånaden innan den förtroendevalde uppnått motsvarande i 32 a § LAS

angiven ålder.

Rätten att erhålla ekonomiskt omställningsstöd upphör om den förtroendevalde på nytt

blir innehavare av uppdrag med sammanlagt minst 40 procent av heltid hos
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kommunen eller får uppdrag i Riksdagen eller regeringen i minst motsvarande

omfattning.”

Oskar Sulin (V) bifaller Daniel Wohlgemuths (MP) ändringsförslag under beslutspunkt

1.

Beslutsgång
Ordföranden redogör för tänkt beslutsgång där ordförandeförslaget ställs mot Daniel

Wohlgemuths (MP) ändringsförslag. Det vinnande förslaget ställs mot det framskrivna

förslaget. Kommunstyrelsen godkänner beslutsgången.

Ordföranden frågar om kommunstyrelsen beslutar enligt det framskrivna förslaget eller

enligt Daniel Wohlgemuths (MP) ändringsförslag och finner att kommunstyrelsen

beslutat enligt ordförandeförslaget.

Omröstning
Omröstning begärs och ska genomföras.

Den som röstar för ordförandeförslaget röstar Ja, den som röstar för Daniel

Wohlgemuths (MP) ändringsförslag röstar Nej.Omröstningen utföll med 9 Ja-röster

och 4 Nej- röster.

Ordföranden frågar om kommunstyrelsen beslutar enligt ordförandeförslaget eller

enligt det framskrivna förslaget och finner att kommunstyrelsen beslutat enligt

ordförandeförslaget.

Reservationer
Daniel Wohlgemuth (MP) anmäler skriftlig reservation.

Sändlista
~ Kommunfullmäktige

~ HR-enheten
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Sammanträdesdatum: 2023-11-27
Diarienummer: KS.2023.399

§ 198

Krisledningsplan

Förslag till beslut i kommunfullmäktige
1. Fastställa reviderad krisledningsplan.

2. Kommunchef ges i mandat att fastställa och vid behov revidera tillhörande

rutindokument.

Sammanfattning av ärendet
Giltighetstiden för Gnesta kommuns nuvarande krisledningsplan (KS.2020.50) löper ut

2023-12-31. I 2kap 1§ 2st Lag (2006:544) om kommuners och regioners åtgärder

inför och vid extraordinära händelser i fredstid och höjd beredskap anges att en ny

plan för hantering av extraordinära händelser ska antas för varje mandatperiod.

Krisledningsplanen har därmed uppdaterats med beaktande av lagbestämmelsen.

Till den uppdaterade krisledningsplanen föreslås att sådana uppgifter som är föremål

för löpande uppdateringar, såsom exempelvis larmlistor och bemanning av

stabsfunktioner, hanteras i rutindokument som beslutas av kommunchef. Genom

denna lösning underlättas arbetet med att hålla planen ajour med förändringar i

organisation och samhällsutveckling.

Beslutsunderlag
1. Tjänsteskrivelse 2023-10-27

2. Krisledningsplan 2024

Tjänsteförslag
1. Fastställa reviderad krisledningsplan.

2. Kommunchef ges i mandat att fastställa och vid behov revidera tillhörande

rutindokument.

Förslag till beslut på sammanträdet
Ordföranden föreslår att kommunstyrelsen bifaller tjänsteförslaget.

Daniel Wohlgemuth (MP) bifaller det framskrivna förslaget.
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Beslutsgång
Kommunstyrelsen bifaller ordförandens förslag.

Sändlista
~ Kommunfullmäktige

~ Kommunstyrelsen

~ Samtliga nämnder

~ Kanslichef

~ Säkerhetssamordnare
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Sammanträdesdatum: 2023-11-27
Diarienummer: KS.2021.237

§ 199

Motion - Planera in kultur och mötesplatser för
barn och unga i Gnestas nya centrumplan

Förlag till beslut i kommunfullmäktige
1. Anse motionens första att-sats besvarad.

2. Avslå motionens andra att-sats.

Sammanfattning av ärendet
I motionen "Planera in kultur och mötesplatser för barn och unga i Gnestas nya

centrumplan", anför motionärerna att kommunstyrelsen får i uppdrag att:

· en fördjupad utredning görs av hur lokaler för kultur och fritidsaktiviteter kan

planeras in i Gnestas nya centrumplan, med barn och ungdomar som

prioriterad målgrupp i enlighet med kulturpolitiska programmet.

· utreda möjligheten att skapa ett Allaktivitetshus eller Kulturhus i befintliga eller

nya lokaler, där lokalbehoven för olika verksamheter som fritidsgård,

Kulturskola, bibliotek med mera kan samordnas.

Denna typ av uppdrag som föreslås hanteras redan inom ram för

centrumutvecklingsprojektet, det vill säga att se över olika verksamhetstyper och

mötesplatser som bör inrymmas i den framtida centrum- och stadsbilden i Gnesta

tätort. Därav föreslås att ytterligare uppdrag inte behövs för det fortsatta arbetet med

centrumutvecklingen.

Beslutsunderlag
1. Tjänsteskrivelse 2023-10-25

2. Motion - Planera in kultur och mötesplatser för barn och unga i Gnestas nya

centrumplan

Tjänsteförslag
1. Anse motionens första att-sats besvarad.

2. Avslå motionens andra att-sats.



Kommunstyrelsen Protokoll

Sammanträdesdatum:2023-11-27

Ordförandens signatur Justerarens signatur Utdragsbestyrkande

Förslag till beslut på sammanträdet
Ordföranden föreslår att kommunstyrelsen bifaller tjänsteförslaget. Oskar Sulin (V) och

Daniel Wohlgemuth (MP) bifaller motionen.

Beslutsgång
Ordföranden redogör för tänkt beslutsgång där det framskrivna förslaget ställs mot att

bifalla motionen. Ordföranden finner att kommunstyrelsen beslutar enligt det

framskrivna förslaget.

Reservationer
Oskar Sulin (V) och Daniel Wohlgemuth (MP) anmäler reservation.

Sändlista
~ Kommunfullmäktige

~ Kommunstyrelse

~ Motionärer
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Sammanträdesdatum: 2023-11-27
Diarienummer: KS.2021.281

§ 200

Motion- Gör Lötbodal till kommunalt
naturreservat

Förslag till beslut i kommunfullmäktige
1. Motionen anses besvarad.

Sammanfattning av ärendet
Vid kommunfullmäktiges sammanträde 2021-09-27, § 52, lämnades motionen "Gör

Lötbodal till kommunalt naturreservat". Genom motionen anför motionärerna att:

· Ge förvaltningen i uppdrag att utreda möjligheter för att inrätta ett kommunalt

naturreservat i Lötbodalsområdet.

Genom att arbeta och hantera det kommunala skogsinnehavet utifrån antagen

skogspolicy, med tillhörande skogsbruksplan, har kommunen förutsättningar att värna

och säkra biologisk mångfald, natur- och kulturmiljöer samt sociala värden på lång sikt.

Ett kommunalt naturreservat utgör absolut ett starkare skydd för aktuellt skogsområde,

dock kan kommunen uppnå och säkra dessa värden ändå genom den skogspolicy som

fullmäktige fastställde 2022-11-21, § 80.

Med hänvisning till detta föreslås att motionen anses besvarad.

Beslutsunderlag
1. Tjänsteskrivelse 2023-10-24

2. Motion - Gör Lötbodal till kommunalt naturreservat

Tjänsteförslag
1. Motionen anses besvarad.

Förslag till beslut på sammanträdet
Ordföranden föreslår att kommunstyrelsen bifaller tjänsteförslaget.

Håkan Ekstrand (C) bifaller det framskrivna förslag.

Daniel Wohlgemuth (MP) och Oskar Sulin (V) bifaller motionen.
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Beslutsgång
Ordföranden redogör för tänkt beslutsgång där det framskrivna förslaget ställs mot att

bifalla motionen. Ordföranden finner att kommunstyrelsen beslutar enligt det

framskrivna förslaget.

Reservation

Daniel Wohlgemuth (MP) anmäler skriftlig reservation.

Sändlista
~ Kommunfullmäktige
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Sammanträdesdatum: 2023-11-27
Diarienummer: KS.2021.348

§ 201

Motion - Ordning och reda i budgetprocessen

Beslut
1. Anse motionen besvarad.

Sammanfattning av ärendet
Vid kommunfullmäktiges sammanträde 2021-11-22, § 89, lämnades motionen

"Ordning och reda i budgetprocessen". Genom motionen anför motionärerna att:

· En budgetberedning införs som väljs av kommunstyrelsen och där alla partier i

kommunfullmäktige har närvaro- och yttranderätt.

· En tidsplan upprättas med tydliga hållpunkter för budgetprocessen, från analys

och underlag till slutlig budget.

· Tydliga riktlinjer upprättas för vilka underlag förvaltningarna ska lämna till

budgetberedningen.

Ett arbete och viktiga steg avseende transparens, tydlighet och ordning i kommunens

budget- och uppföljningsprocess har tagits senaste året. Detta processarbete och dess

arbetssätt kommer fortsatt att utvecklas över tid, den utveckling som skett ligger i linje

med motionens intention. Givet de steg som tagits och utveckling som skett inom

ekonomiprocesserna så föreslås att motionen anses besvarad.

Beslutsunderlag
1. Tjänsteskrivelse 2023-10-25

2. Motion - Ordning och reda i budgetprocessen

Tjänsteförslag
1. Anse motionen besvarad.

Förslag till beslut på sammanträdet
Ordföranden föreslår att kommunstyrelsen bifaller tjänsteförslaget.

Oskar Sulin (V) och Daniel Wohlgemuth (MP) bifaller motionen.
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Beslutsgång
Ordföranden redogör för tänkt beslutsgång där det framskrivna förslaget ställs mot att

bifalla motionen. Ordföranden finner att kommunstyrelsen beslutar enligt det

framskrivna förslaget.

Reservationer
Daniel Wohlgemuth (MP) och Oskar Sulin (V) anmäler skriftlig reservation.

Sändlista
~ Kommunfullmäktige

~ Motionärer

~ Ekonomichef
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Sammanträdesdatum: 2023-11-27
Diarienummer: KS.2022.244

§ 202

Motion samgående med annan VA-
organisation

Förslag till beslut i kommunfullmäktige
1. Anse motionen besvarad.

Sammanfattning av ärendet
Givet det läge kommunen befinner sig just nu bör fokus bör ligga på att säkra framtida

vattenförsörjning och avloppshantering, genom det arbete som pågår inom respektive

område. Ett samgående med annan VA-organisation kan vara en möjlig väg att gå mot

på sikt, men fokus just nu bör ligga på grunduppdragen som givits.

Med denna bakgrund lämnas förslaget att motionen anses besvarad.

Beslutsunderlag
1. Tjänsteskrivelse 2023-10-19

2. Motion – Samgående med annan VA-organisation.

Tjänsteförslag
1. Anse motionen besvarad.

Förslag till beslut på sammanträdet
Ordföranden föreslår att kommunstyrelsen bifaller tjänsteförslaget.

Oskar Sulin (MP) bifaller motionen.

Beslutsgång
Ordföranden redogör för tänkt beslutsgång där det framskrivna förslaget ställs mot att

bifalla motionen. Ordföranden finner att kommunstyrelsen beslutar enligt det

framskrivna förslaget.
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Reservationer
Oskar Sulin (V) anmäler reservation.

Sändlista
~ Kommunfullmäktige

~ Motionärer

~ Samhällsbyggnadschef

~ VA-chef
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Sammanträdesdatum: 2023-11-27
Diarienummer: KS.2023.367

§ 203

Redovisning av de kommunala nämndernas
avtalssamverkan

Förslag till beslut i kommunfullmäktige
1. Redovisningen av avtalssamverkan godkänns.

Sammanfattning av ärendet
Kommunstyrelsen ska årligen rapportera om kommunens avtalssamverkan till

kommunfullmäktige, enligt 9 kap §§ 37-38 kommunallagen. Bestämmelsen innebär att

kommuner och regioner kan ingå avtal om att någon av dess uppgifter kan utföras av

en annan kommun eller en annan region genom avtalssamverkan.

Avsikten med avtalssamverkan är att förenkla möjligheterna att samverka och denna

form av avtalssamverkan avser bara samverkan mellan kommuner och regioner, inte

privata aktörer eller staten.

Beslutsunderlag
1. Tjänsteskrivelse 2023-10-25

Tjänsteförslag
1. Redovisningen av avtalssamverkan godkänns.

Förslag till beslut på sammanträdet
Ordföranden föreslår att kommunstyrelsen bifaller tjänsteförslaget.

Beslutsgång
Kommunstyrelsen bifaller ordförandens förslag.

Sändlista
~ Kommunfullmäktige

~ Akten
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Sammanträdesdatum: 2023-11-27
Diarienummer: KS.2023.312

§ 204

Riktlinje för kamerabevakning

Förslag till beslut i kommunfullmäktige
1. Anta riktlinje för kamerabevakning.

2. Fastställa kommunstyrelsen som systemägare vid ett systeminförskaffande, i

enlighet med vad som föreskrivs i riktlinje för kamerabevakning.

3. Anskaffande nämnd eller bolag utgör personuppgiftsansvarig för de uppgifter

som dokumenteras och lagras, i enlighet med vad som föreskrivs i riktlinje för

kamerabevakning.

Sammanfattning av ärendet
Kommunstyrelsen har i framtidsplan 2023-2025 fått i uppdrag att ta fram reglemente

för trygghetskameror. Kommunstyrelseförvaltningen har, i samråd med kommunens

dataskyddsombud, tagit fram förslag på kommunövergripande riktlinje för

kamerabevakning.

Syftet med föreslagen riktlinje är del att säkra en enhetlig hantering, dels tydliggöra

kommunens förhållningssätt samt ge vägledning vid ett eventuellt införande av

kamerabevakningsinsatser.

Beslutsunderlag
1. Tjänsteskrivelse

2. Riktlinje för kamerabevakning

Tjänsteförslag
1. Anta riktlinje för kamerabevakning.

2. Fastställa kommunstyrelsen som systemägare vid ett systeminförskaffande, i

enlighet med vad som föreskrivs i riktlinje för kamerabevakning.

3. Anskaffande nämnd eller bolag utgör personuppgiftsansvarig för de uppgifter

som dokumenteras och lagras, i enlighet med vad som föreskrivs i riktlinje för

kamerabevakning.
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Förslag till beslut på sammanträdet
Ordföranden föreslår att kommunstyrelsen bifaller tjänsteförslaget.

Beslutsgång
Kommunstyrelsen bifaller ordförandens förslag.

Sändlista
~ Kommunfullmäktige

~ Kanslichef
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Sammanträdesdatum: 2023-11-27
Diarienummer: KS.2022.388

§ 205

Riktlinjer föreningsbidrag

Förslag till beslut i kommunfullmäktige
1. Godkänna förslag till riktlinje för föreningsbidrag, KS.2022.388.

2. Föreslå kommunstyrelsen att föreslå kommunfullmäktige att regler för

föreningsbidrag, KS.2015.344, upphör att gälla.

3. Föreslå kommunstyrelsen att föreslå kommunfullmäktige att anta riktlinje för

föreningsbidrag, KS.2022.388.

4. Föreslå kommunstyrelsen att föreslå kommunfullmäktige att riktlinje för

föreningsbidrag ska gälla från 2024-01-01, tillsvidare.

Sammanfattning av ärendet
Efter remissperiodens utgång har ett reviderat förslag till riktlinjer tagits fram.

Förvaltningen redogör för sina ställningstaganden i bilaga ”Remissammanställning av

samtliga yttranden”, till tjänsteskrivelsen. Till tjänsteskrivelsen biläggs även samtliga

föreningsyttranden, en remissammanställning samt två versioner föreslagen riktlinje,

en där ändringar markerade och en färdig version som också är den som föreslås antas.

Förvaltningen föreslår därmed kultur- och fritidsutskottet att dels godkänna förslag till

ny riktlinje, dels att kommunfullmäktige upphäver tidigare regler för föreningsbidrag

samt antar ny riktlinje för föreningsbidrag, som gäller tillsvidare.

Beslutsunderlag
1. Utdrag ur kultur- och fritidsutskottets protokoll 2023-11-13, § 56

2. Tjänsteskrivelse 2023-11-08

3. Remissutgåva – riktlinje för föreningsbidrag

4. Samtliga remissyttranden

5. Remissammanställning av samtliga yttranden

6. Riktlinjer för föreningsbidrag - Ändringar efter avslutad remissperiod framgår

7. Reviderade riktlinjer för föreningsbidrag - publicerbar version

Tjänsteförslag
1. Godkänna förslag till riktlinje för föreningsbidrag, KS.2022.388.
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2. Föreslå kommunstyrelsen att föreslå kommunfullmäktige att regler för

föreningsbidrag, KS.2015.344, upphör att gälla.

3. Föreslå kommunstyrelsen att föreslå kommunfullmäktige att anta riktlinje för

föreningsbidrag, KS.2022.388.

4. Föreslå kommunstyrelsen att föreslå kommunfullmäktige att riktlinje för

föreningsbidrag ska gälla från 2024-01-01, tillsvidare.

Förslag till beslut på sammanträdet
Ordföranden föreslår att kommunstyrelsen bifaller tjänsteförslaget.

Beslutsgång
Kommunstyrelsen bifaller ordförandens förslag.

Sändlista
~ Kommunfullmäktige

~ Kultur- och fritidsutskottet

~ Fritidschef

~ Enhetschef för servicecenter och bibliotek

~ Extern webbplats

~ Samtliga föreningar
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Sammanträdesdatum: 2023-11-27
Diarienummer: KS.2023.382

§ 206

Rivning av godsmagasinet vid Västra
Storgatan

Förslag till beslut i kommunfullmäktige
1. Initiera ett exploateringsprojekt och uppdra åt kommunstyrelsen att arbeta in

kostnader för rivning och återställande av marken i kommande

exploateringsbudget 2024-2026.

Beslut i kommunstyrelsen

1. Förvaltningen ges i uppdrag att genomföra rivning av godsmagasinet vid Västra

Storgatan.

Sammanfattning av ärendet
Gnesta kommuns centrumutvecklingsplan från 2018 identifierar området där

godsmagasinet är beläget som lämpligt för framtida handelsetablering. Denna plan,

antagen av kommunfullmäktige den 7 maj 2018, framhäver hur Gnesta centrum kan

förtätas och vidareutvecklas. Med en övergripande vision för hela Gnesta centrum,

föreslås en idéskiss för centrumkvarteret enligt beslutet från 23 april 2018.

Förvaltningen anser att en rivning av godsmagasinet vid Västra Storgatan kommer

främja centrumutvecklingen. Även om godsmagasinet bedöms som viktigt för

förståelsen av riksintresset samt att miljön bedöms ha högt kulturhistoriskt värde, gör

förvaltningen övervägandet att godsmagasinet främst kommer kunna användas för

lagerverksamhet, med tanke på dess närhet till järnvägen. För att tillförsäkra och

möjliggöra samhällsutveckling i Gnesta föreslås rivning av godsmagasinet vid Västra

Storgatan. I detta område rekommenderar förvaltningen ett exploateringsprojekt där

rivnings- och markberedningskostnader kan balanseras mot intäkter från potentiell

markförsäljning eller arrendeavgift.

Kommunfullmäktige har att ta ställning till den första beslutssatsen, medan

kommunstyrelsen har att ta ställning till den andra beslutssatsen.

Beslutsunderlag
1. Tjänsteskrivelse 2023-10-05
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Förslag till beslut i kommunfullmäktige

1. Initiera ett exploateringsprojekt och uppdra åt kommunstyrelsen att arbeta in

kostnader för rivning och återställande av marken i kommande exploateringsbudget

2024-2026.

Kommunstyrelsen beslutar för egen del

1. Förvaltningen ges i uppdrag att genomföra rivning av godsmagasinet vid Västra
Storgatan.

Förslag till beslut på sammanträdet
Ordföranden föreslår att kommunstyrelsen bifaller tjänsteförslaget.

Håkan Ekstrand (C), Sven Anderson (M), Diana Lundberger (KD) och Anna Ekström

(M) bifaller det framskrivna förslaget.

Oskar Sulin (V) föreslår avslag till framskrivet förslag.

Beslutsgång
Ordföranden redogör för tänkt beslutsgång där det framskrivna förslaget ställs mot

Oskar Sulins (V) avslagsförslag av ärendet.

Ordföranden finner att kommunstyrelsen beslutar enligt det framskrivna förslaget.

Reservationer
Oskar Sulin (V) reserverar sig skriftligt.

Daniel Wohlgemuth (MP reserverar sig skriftligt.

Sändlista
~ Kommunfullmäktige

~ Samhällsbyggnadschef



Kommunstyrelsen Protokoll

Sammanträdesdatum:2023-11-27

Ordförandens signatur Justerarens signatur Utdragsbestyrkande

Sammanträdesdatum: 2023-11-27
Diarienummer: KS.2023.425

§ 207

Återrapportering av uppdrag samt
markanvisning för livsmedelsbutik och
parkering till Gnesta centrumfastigheter AB

Beslut
1. Anse uppdrag 2022-06-20, § 37 pt.2, återrapporterat och anmäla beslutet till

kommunfullmäktige.

2. Mark anvisas för livsmedelsbutik på godsmagasinstomten till Gnesta

Centrumfastigheter AB och inkluderas i det pågående planarbetet för

Centrumkvarteret.

3. Mark anvisas till Gnesta Centrumfastigheter på fastigheten Gnesta 38:19 för

parkering för tillkommande bostäder i Centrumkvarteret och tomten inkluderas

i det pågående planarbetet för centrumkvarteret.

4. Samhällsbyggnadschefen får i uppdrag att teckna erforderliga

markanvisningsavtal.

Sammanfattning av ärendet
Kommunfullmäktige beslutade i 2022-05-20, § 37, att ge kommunstyrelsen i uppdrag

att bland annat finna annan lokalisering för den befintliga livsmedelshallen i

Centrumkvarteret och upplåta mark i närheten via tomträtt alternativt arrende samt att

denna tomt inkluderas i det påbörjade detaljplanearbetet.

Förvaltningen har utrett frågan och identifierar godsmagasinstomten i närheten av

Centrumkvarteret som potentiellt möjlig att rymma en livsmedelsbutik.

Centrumfastigheter har tagit fram ett preliminärt förslag till utformning av en ny

livsmedelsbutik på platsen. Förutsättningar för en butikslokalisering på denna plats har

fortsatt behov av översyn, såsom lastintag, parkeringar och entréer till butiken.

Därutöver behöver ställning tas till om en befintlig avloppspumpstation ska ligga kvar,

byggas om eller flytta till annan plats. Dessa frågor behöver utredas vidare som

underlag till det pågående planarbetet.

Förslaget till ny bebyggelse inom Centrumkvarteret som Centrumfastigheter tagit fram

innehåller cirka 110 lägenheter. 40 parkeringar går att ordna i garage inom den egna
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fastigheten. Resterande parkeringsbehov behöver ordnas utanför kvarteret.

Förvaltningen ser att exempelvis fastigheten Gnesta 38:19 skulle kunna vara en lämplig

plats att ordna boendeparkeringar på utanför centrumkvarteret.

Förvaltningen föreslår att Centrumfastigheter markanvisas de två tomterna och att de

införlivas i det pågående planarbetet för Centrumkvarteret. Förvaltningen bedömer att

avsteg kan göras från Riktlinje för markanvisning optioner och exploateringsavtal, då

gällande anvisningsmetoder i riktlinjen ej är fullt ut tillämpliga i detta ärende, eftersom

riktlinjerna främst avser planering av nya bostadsområden.

Beslutsunderlag
1. Tjänsteskrivelse 2023-11-13

Tjänsteförslag
1. Anse uppdrag 2022-06-20, § 37 pt.2, återrapporterat och anmäla beslutet till

kommunfullmäktige.

2. Mark anvisas för livsmedelsbutik på godsmagasinstomten till Gnesta

Centrumfastigheter AB och inkluderas i det pågående planarbetet för

Centrumkvarteret.

3. Mark anvisas till Gnesta Centrumfastigheter på fastigheten Gnesta 38:19 för

parkering för tillkommande bostäder i Centrumkvarteret och tomten inkluderas

i det pågående planarbetet för centrumkvarteret.

4. Samhällsbyggnadschefen får i uppdrag att teckna erforderliga

markanvisningsavtal.

Förslag till beslut på sammanträdet
Ordföranden föreslår att kommunstyrelsen bifaller tjänsteförslaget.

Oskar Sulin (V) och Daniel Wohlgemuth (MP) föreslår avslag till ärendet .

Beslutsgång
Ordföranden frågar om kommunstyrelsen beslutar enligt det framskrivna förslaget eller

enligt Oskar Sulins (V) förslag på avslag av ärendet. Ordföranden finner att

kommunstyrelsen beslutat enligt det framskrivna förslaget.

Reservationer
Oskar Sulin (V) anmäler skriftlig reservation.

Daniel Wohlgemuth (MP) anmäler skriftlig reservation.
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Sändlista
~ Samhällsbyggnadschef
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Sammanträdesdatum: 2023-11-27
Diarienummer: KS.2023.97

§ 208

Investeringsuppföljning

Beslut
1. Ärendet bordläggs.

Sammanfattning av ärendet
Ekonomichef, Samir Sandberg, ger kommunstyrelsens ledamöter och ersättare en

muntlig redogörelse för investeringsuppföljning för oktober.

Beslutsunderlag
1. Tjänsteskrivelse 2023-04-24

Tjänsteförslag
1. Notera informationen till protokollet.

Förslag till beslut på sammanträdet
Ordföranden föreslår att ärendet bordläggs.

Beslutsgång
Kommunstyrelsen bifaller ordförandens förslag.

Sändlista
~ Akten
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Sammanträdesdatum: 2023-11-27
Diarienummer: KS.2023.96

§ 209

Ekonomisk uppföljning

Beslut
1. Ärendet bordläggs.

Sammanfattning av ärendet
Ekonomichef, Samir Sandberg, ger kommunstyrelsens ledamöter och ersättare en

muntlig ekonomisk lägesrapport per oktober månad.

Beslutsunderlag
1. Tjänsteskrivelse 2023-04-24

Tjänsteförslag
1. Notera information till protokollet.

Förslag till beslut på sammanträdet
Ordföranden föreslår att ärendet bordläggs.

Beslutsgång
Kommunstyrelsen bifaller ordförandens förslag.

Sändlista
~ Ärendet
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Sammanträdesdatum: 2023-11-27
Diarienummer: SN.2023.83

§ 210

Äskande av budgetmedel för 2023 med
anledning av volymökning och obudgeterade
poster

Beslut
1. Anslå 2 535 tkr extra budgetmedel till Socialnämnden genom en omfördelning

från reserven för demografi och oförutsett.

Sammanfattning av ärendet
Socialnämnden har inkommit med ärendet ”Äskande av budgetmedel för 2023 med

anledning av volymökning och obudgeterade poster” (SN2023.83). I ärendet beskriver

socialnämnden oförutsedda händelser och volymökningar som under 2023 leder till

ökade kostnader om 4 381 tkr. Socialnämnden föreslår kommunstyrelsen att godkänna

budgetäskandet.

Till kommunstyrelsen förfogande finns en budgeterade reserv för demografi och

oförutsett. Reserven var i ingången av året budgeterad till 4,7 mnkr. Under året har ett

antal mindre poster anslagits från reserven av kommunstyrelsen, och kvarvarande

budgetutrymme i reserven uppgår till 4,5 mnkr.

Beslutsunderlag
1. Tjänsteskrivelse 2023-10-26

2. Utdrag ur socialnämndens protokoll 2023-10-03, § 78

3. ”Äskande av budgetmedel för 2023 med anledning av volymökning och

obudgeterade poster” (SN.2023.83)

4. ”Äskande av budgetmedel för 2023 med anledning av volymökning och

obudgeterade poster” – volymbilaga

Tjänsteförslag
1. Att anslå 2 535 kronor extra budgetmedel till Socialnämnden genom en

omfördelning från reserven för demografi och oförutsett.
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Förslag till beslut på sammanträdet
Ordföranden föreslår redaktionell ändring av beslutsmeningen så att tkr läggs till efter

2535.

Beslutsgång
Ordföranden frågar om kommunstyrelsen beslutar enligt det framskrivna förslaget eller

enligt det framskrivna förslaget med ordförandens förslag till redaktionell ändring och

finner att kommunstyrelsen beslutat enligt det senare.

Sändlista
~ Socialnämnden

~ Förvaltningschef Socialförvaltningen

~ Ekonomichef

~ Förvaltningsekonom
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Sammanträdesdatum: 2023-11-27
Diarienummer: KS.2022.182

§ 211

Utredning Discgolf Hagstumosse/Lötbodal

Beslut
1. Uppdraget anses genomfört.

Sammanfattning av ärendet
Kommunstyrelseförvaltningen fick 2021 ett uppdrag i framtidsplan 2021-2023 att

utreda och pröva etablering av en discgolfbana på Hagstumosse/Lötbodal i Gnesta

En utredning påbörjades med besök på platsen, deltog gjorde

kommunstyrelseförvaltningen tillsammans med samhällsbyggnadsförvaltningen. Efter

platsbesök och studerande av kartor samt ägarförhållande av mark konstaterade

förvaltningarna att lokaliseringen inte är lämplig för ändamålet på grund av andra

verksamheter i området men också angrepp av granbarkborre med risk för fallande

träd som följd.

Beslutsunderlag
1. Tjänsteskrivelse 2023- 05-08

Tjänsteförslag
1. Uppdraget anses genomfört

Förslag till beslut på sammanträdet
Ordföranden föreslår att kommunstyrelsen bifaller tjänsteförslaget.

Beslutsgång
Kommunstyrelsen bifaller ordförandens förslag.



Kommunstyrelsen Protokoll

Sammanträdesdatum:2023-11-27

Ordförandens signatur Justerarens signatur Utdragsbestyrkande

Sändlista
~ Kommunchef

~ Fritidschef

~ Gatuchef

~ Planeringschef

~ Samhällsbyggnadschef
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Sammanträdesdatum: 2023-11-27
Diarienummer: KS.2023.273

§ 212

Utredning utlåning sport och friluftsutrustning

Beslut
1. Notera informationen till protokollet och lägga den till handlingarna.

Sammanfattning av ärendet
Den 26 maj 2022 inkom en motion angående kommunal fritidsbank. Motionen

anmäldes till kommunfullmäktige den 20 juni 2022. Kommunstyrelseförvaltningen

yttrande sig över motionen och föreslog ett avslag (ärende KS.2022.222). Den 20

februari 2023 beslutade kommunfullmäktige att motionen skulle avslås, men att det

skulle utredas vilka möjligheter det finns att låna sport- och friluftsutrustning.

Förvaltningen tog kontakt med 29 idrotts och friluftsföreningar per e-post den 31 maj

2023. Tre frågor ställdes, vilka var:

· Lånar er förening ut utrustning?

· Om ja, vilken typ av utrustning finns att låna?

· Hur/ var kan man låna utrustningen?

13 föreningar svarade. Fem av föreningarna har inget att låna ut, sju föreningar har

utrustning att låna ut till medlemmar för egen verksamhet under ordinarie

verksamhetstid. En förening har bland annat kanoter, flytvästar, hjälmar, cyklar och

skor att låna ut till allmänheten.

Den 16 oktober skickades det ut två kompletterande frågor med en förhoppning att

flera föreningar skulle svara:

· Kostar det något att låna utrustning?

· Finns det någon/ några föreningar som skulle kunna tänka sig att ta ansvar för

en enklare form av fritidsbank, vilket skulle innebära att organisera det i

föreningens regi mot ett stöd från kommunen?

Fem svar från föreningar som tidigare svarat inkom, varav en förening kan tänka sig att

låna ut egen utrustning i en egen fritidsbank vid Dammhagen till egna medlemmar.
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Förening Lånar

föreningen

ut till

allmänheten

Lånar ut till

medlem för egen

verksamhet

Kostnad för

att låna ut

utrustning

Förening

som vill ta

ansvar för

utlån av

utrustning

Inget

att

låna

ut

Gnesta Gym X

Frisksportklubben

FK Freja

X

Smedsta

gymnastikförening

X

Östra Sörmlands

jaktskytteklubb

Lånar ut till

föreningens

ungdomar

Stjärnhovs IK Utlån av

skidor,

cyklar,

kanoter,

fotbollsskor,

flytvästar

och hjälmar.

Utlåning

sker vid

Dammhagen

efter

kontakta

med

föreningen

Kan tänka

sig att ha en

enkel "bank"

för egna

medlemmar

med egen

utrustning

vid

Dammhagen

Gnesta ridklubb Hjälmar till

ridande

Gnesta simklubb Utlån för egen

verksamhet

Nej

Loftfari,

Islandshästsförening

Utrustning till

häst t ex sadel,

kostnad för

slitage

500 kr/

månad

Nej

Gnesta tennisklubb Bollar till

medlemmar, rack

för att kunna

prova på tennis

Nej
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Beslutsunderlag
1. Tjänsteskrivelse 2023-06-15

Tjänsteförslag
1. Notera informationen till protokollet och lägga den till handlingarna.

Förslag till beslut på sammanträdet
Ordföranden föreslår att kommunstyrelsen bifaller tjänsteförslaget.

Beslutsgång
Kommunstyrelsen bifaller ordförandens förslag.

Reservationer
Daniel Wohlgemuth (MP) anmäler särskilt yttrande.

Sändlista
~ Kommunchef

~ Kanslichef

~ Fritidschef

Solbacka golfklubb Utrustning att

låna på plats på

ordinarie

öppettider

Björnlunda IF X

OK Klemmingen Lampor mm till

medlemmar

Friluftsfrämjandet

östra Sörmland

Tält, stormkök

och

långfärdsskridsko

r till medlemmar

Nej, men kan

tänka sig att

annan

förening kan

låna ut

föreningens

utrustning
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Sammanträdesdatum: 2023-11-27
Diarienummer: KS.2023.402

§ 213

Plan för hantering av extraordinära händelser
2023 - 2027

Beslut
1. FastställaHandlingsplan RSA 2023-2027.

Sammanfattning av ärendet
Gnesta kommun har beslutat om en uppdaterad risk- och sårbarhetsanalys (RSA) med

diarienummer KS.2023.309. Till beslutad RSA har en plan upprättats för hur

kommunen ska arbeta för att minska respektive hantera de sårbarheter som RSA:n har

identifierat. Planen har tidigare kallats "styrdokument" men har nu bytt namn för att

tydligare avspegla kopplingen till upprättad RSA.

Kommunstyrelseförvaltningen föreslår att den upprättade planen fastställs.

Beslutsunderlag
1. Tjänsteskrivelse 2023-10-27

2. Plan för hantering av extraordinära händelser

Tjänsteförslag
1. FastställaHandlingsplan RSA 2023-2027.

Förslag till beslut på sammanträdet
Ordföranden föreslår att kommunstyrelsen bifaller tjänsteförslaget.

Beslutsgång
Kommunstyrelsen bifaller ordförandens förslag.

Sändlista
~ Kommunstyrelsen

~ Kanslichef
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~ Säkerhetssamordnare
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Sammanträdesdatum: 2023-11-27
Diarienummer: KS.2023.401

§ 214

Utbildnings- och övningsplan 2024 - 2027

Beslut
1. Fastställa förslaget till utbildnings- och övningsplan

Sammanfattning av ärendet
Med beaktande av mandatperiodens beslutade risk- och sårbarhetsanalys samt

gällande lagstiftning, har ett förslag till utbildnings- och övningsplan tagits fram för

perioden 2024-2027. Genom föreslagen plan tillgodoses de behov kommunen själv

identifierat men också de krav som ställs på kommunen genom Lag (2006:544) om

kommuners och regioners åtgärder inför och vid extraordinära händelser i fredstid

och höjd beredskap och Överenskommelse om kommunernas arbete med

krisberedskap som träffats mellan MSB och SKR.

Beslutsunderlag
1. Tjänsteskrivelse 2023-11-03

2. Utbildnings- och övningsplan 2024-2027

Tjänsteförslag
1. Fastställa förslaget till utbildnings- och övningsplan

Förslag till beslut på sammanträdet
Ordföranden föreslår att kommunstyrelsen bifaller tjänsteförslaget.

Beslutsgång
Kommunstyrelsen bifaller ordförandens förslag.

Sändlista
~ Kommunstyrelsen

~ Samtliga nämnder och förvaltningar
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~ Säkerhetssamordnare
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Sammanträdesdatum: 2023-11-27
Diarienummer: KS.2023.400

§ 215

Säkerhetsskyddsanalys 2024-2025

Beslut
1. Fastställer uppdaterad säkerhetsskyddsanalys för perioden 2024-2025.

2. Ge kommunens säkerhetsskyddschef i mandat att fastställa dokumentet

Säkerhetsskyddsplan Gnesta kommun.

Sammanfattning av ärendet
Genomförd säkerhetsskyddsanalys har påvisat att Gnesta kommun bedriver en

verksamhet som faller in under konsekvensnivå 2 i kategorin Sveriges yttre säkerhet.

Eftersom analysen påvisat detta är kommunen skyldig, i enlighet med gällande

Säkerhetsskyddslag (2018:585), att planera och vidta säkerhetsskyddsåtgärder med

hänsyn till verksamhetens art och omfattning.

Beslutsunderlag
1. Tjänsteskrivelse 2023-10-27

2. Säkerhetsskyddsanalys 2024-2025

Tjänsteförslag
1. Fastställer uppdaterad säkerhetsskyddsanalys för perioden 2024-2025.

2. Ge kommunens säkerhetsskyddschef i mandat att fastställa dokumentet

Säkerhetsskyddsplan Gnesta kommun.

Förslag till beslut på sammanträdet
Ordföranden föreslår att kommunstyrelsen bifaller tjänsteförslaget.

Beslutsgång
Kommunstyrelsen bifaller ordförandens förslag.

Sändlista
~ Kommunstyrelsen
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~ Kommunchef

~ Kanslichef

~ Biträdande signalskyddschef

~ Säkerhetssamordnare
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Sammanträdesdatum: 2023-11-27
Diarienummer: KS.2023.332

§ 216

Uppföljning Långsjö Teater

Beslut
1. Att godkänna uppföljning av avtalet med Långsjö Teater.

Sammanfattning av ärendet
Långsjö teater är en fri professionell teatergrupp, som grundades 2012 och som sedan

2013 återfinns i Gnesta. Teatern producerar scenkonst för barn och vuxna och turnerar

över hela Sverige och även internationellt. Verksamheten har haft någon form av bidrag

från kommunen sedan 2013. Från 2016 och fram till 2022 har det funnits särskilda

samarbetsavtal som reglerar det ekonomiska stödet samt verksamhetens åtagande

gentemot Gnesta kommun. Under 2022 låg stödet på 30 000 kronor. För en mer

fördjupad beskrivning av verksamheten hänvisas till bilagd verksamhetsberättelse.

Av avtalet framgår också att verksamheten ska följas upp årligen och teatern har

inkommit med skriftlig redogörelse som rör 2022 års verksamhet enligt bilagor.

Förutom den skriftliga redogörelsen har förvaltningen haft ett möte med verksamheten

för att föra dialog kring avtalet. Med hänvisning till den skriftliga redogörelsen samt

genomfört dialogmöte bedömer förvaltningen att Långsjö Teater har uppfyllt sitt

åtagande gentemot kommunen.

Beslutsunderlag
1. Tjänsteskrivelse 2023-10-25

2. Uppföljning samarbetsavtal Långsjö teater och Gnesta kommun

3. Teaterskola på ukrainska

Tjänsteförslag
1. Att godkänna uppföljning av avtalet med Långsjö Teater.

Förslag till beslut på sammanträdet
Ordföranden föreslår att kommunstyrelsen bifaller tjänsteförslaget. Daniel

Wohlgemuth (MP) bifaller det framskrivna förslaget.
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Beslutsgång
Kommunstyrelsen bifaller ordförandens förslag.

Reservationer/särskilt yttrande
Oskar Sulin (V) anmäler särskilt yttrande.

Sändlista
~ Kommunchef

~ Enhetschef kommunikation och samverkan
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Sammanträdesdatum: 2023-11-27
Diarienummer: KS.2023.333

§ 217

Uppföljning Art Lab

Beslut
1. Att godkänna uppföljning av avtal med Gnesta Art Lab

Sammanfattning av ärendet
Art Lab Gnesta är en plats för konstnärlig fördjupning och experimentella kopplingar

mellan konst och det planetära tillståndet som grundades 2010 och som sedan 2011

återfinns i Gnesta. Sedan starten har de samarbetat med inbjudna konstnärer,

civilsamhället, skolor, konstinstitutioner och andra som arbetar med konst-, miljö-,

eller samhällsfrågor – både lokalt, nationellt och internationellt. Verksamheten har haft

någon form av bidrag från kommunen sedan 2011. Från 2016 och fram till 2022 har det

funnits särskilda samarbetsavtal som reglerar det ekonomiska stödet samt

verksamhetens åtagande gentemot Gnesta kommun. Under 2022 låg stödet på 100 000

kronor. För en mer fördjupad beskrivning av verksamheten hänvisas till bilagd

verksamhetsberättelse.

Av avtalet framgår också att verksamheten ska följas upp årligen och teatern har

inkommit med skriftlig redogörelse som rör 2022 års verksamhet enligt bilaga.

Förutom den skriftliga redogörelsen har förvaltningen haft ett möte med verksamheten

för att föra dialog kring avtalet. Med hänvisning till den skriftliga redogörelsen samt

genomfört dialogmöte bedömer förvaltningen att Art Lab Gnesta har uppfyllt sitt

åtagande gentemot kommunen.

Beslutsunderlag
1. Tjänsteskrivelse 2023-10-25

2. Redovisning Art Lab 2022

Tjänsteförslag
1. Att godkänna uppföljning av avtal med Gnesta Art Lab

Förslag till beslut på sammanträdet
Ordföranden föreslår att kommunstyrelsen bifaller tjänsteförslaget. Daniel

Wohlgemuth (MP) bifaller det framskrivna förslaget.
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Beslutsgång
Kommunstyrelsen bifaller ordförandens förslag.

Reservationer/särskilt yttrande
Oskar Sulin (V) anmäler särskilt yttrande.

Sändlista
~ Kommunchef

~ Enhetschef servicecenter och bibliotek
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Sammanträdesdatum: 2023-11-27
Diarienummer: KS.2023.6

§ 218

Redovisning delegationsbeslut

Beslut
1. Lägga handlingarna till ärendet.

Sammanfattning av ärendet
Kommunstyrelsen har överlåtit sin beslutanderätt till tjänsteman enligt av

kommunstyrelsens antagen delegationsordning. Dessa beslut skall redovisas till

kommunstyrelsen. Redovisningen innebär inte att kommunstyrelsen får ompröva eller

fastställa delegeringsbesluten. Däremot står det kommunstyrelsen fritt att återkalla

lämnad delegering.

Delegationsbesluten i sin helhet finns tillgängliga hos kommunledningskontoret. Tiden

för överklagande av beslut som fattats med stöd av delegationen börjar löpa fr.o.m att

kommunstyrelsens protokoll justerats och anslagsbevis är uppsatt på kommunens

anslagstavla. Detta gäller dock inte myndighetsärenden där tiden börjar löpa från det

datum då sökanden fått del av besluten.

Från och med maj 2013 innehåller inte redovisningen av delegationsbeslut uppgifter

om vem som initierat respektive delegationsbeslut. Eftersom uppgift om initierare

(namn och adress) kan omfattas av sekretess i vissa ärenden och då personer med

skyddad identitet inte ska röjas, har dessa uppgifter tagits bort.

~ Förteckning över delegationsbeslut 2023-10-12 – 2023-11-07

~ Anställningar september - oktober

Förslag till beslut på sammanträdet
Ordföranden föreslår att lägga handlingarna till ärendet.

Beslutsgång
Kommunstyrelsen bifaller ordförandens förslag.

Sändlista
~ Akten



Kommunstyrelsen Protokoll

Sammanträdesdatum:2023-11-27

Ordförandens signatur Justerarens signatur Utdragsbestyrkande

Sammanträdesdatum: 2023-11-27
Diarienummer: KS.2023.5

§ 219

Anmälningsärenden kommunstyrelsen

Beslut
1. Lägga handlingarna till ärendet.

Sammanfattning av ärendet
Information och meddelanden som inkommer till kommunen och som

kommunledningskontoret bedömer vara av vikt att redovisa för kommunstyrelsen,

utgör anmälningsärenden. Anmälningsärendena i sin helhet finns tillgängliga hos

kanslienheten samt hos sekreteraren under sammanträdet.

~ Budget allmän kollektivtrafik 2024, Region Sörmland

~ Budget särskild kollektivtrafik 2024, Region Sörmland

~ Protokoll Gnesta Centrumfastigheter AB, 2023-09-25

~ Protokoll personalutskottet 2023-08-30

~ Protokoll personalutskottet 2023-09-12

~ Protokoll kultur- och fritidsutskottet 2023-11-13, Protokoll kultur-och

fritidsutskottet 2023-11-13.pdf (gnesta.se)

~ Nämndrapport 4 2023- Överförmyndarnämnden, 2023-11-14

Förslag till beslut på sammanträdet
Ordföranden föreslår att lägga handlingarna till ärendet.

Beslutsgång
Kommunstyrelsen bifaller ordförandens förslag.

Reservationer/Särskilt yttrande
Daniel Wohlegemuth (MP) anmäler särskilt yttrande



Kommunstyrelsen Protokoll

Sammanträdesdatum:2023-11-27

Ordförandens signatur Justerarens signatur Utdragsbestyrkande

Sändlista
~ Akten



Kommunstyrelsen Protokoll

Sammanträdesdatum:2023-11-27

Ordförandens signatur Justerarens signatur Utdragsbestyrkande

Sammanträdesdatum: 2023-11-27
Diarienummer: KS.2023.4

§ 220

Kommunchefen informerar

Sammanfattning av ärendet
Ny kanslichef, Annika Höglund börjar 11 december.

Ny HR-chef, Sofia Andersson börjar 15 februari

Kultursamordnare Nina Fridell

Rekrytering av kommunikationschef påbörjas.

Sändlista
~ Akten



   

Sida 1 

 

  

Upprops- och omröstningslista, kommunstyrelsen 
 

   

     

    

 
 

  

       

       

Datum:  20231127 
 

      

       
  

 
Närvarande 

Tjänstgörande ers. 
 Ärende nr § 197  Ärende nr 

 JA NEJ  JA NEJ AVSTÅR JA NEJ AVSTÅR 

Lundin Linda, Ordförande S X   X      

Ekström Anna, 1:e vice ordförande M X   X      

Ekstrand Håkan, 2:e vice ordförande V X   X      

Lindström Petra, Ledamot S X   X      

Oscarsson Anders, Ledamot S X   X      

Woll Svedén Isabelle, Ledamot S  X Ann-Sofie Karlsson X      

Jerneborg Glimne Ingrid, Ledamot M  X Sibylle Ekengren X      

Jarl Kim, Ledamot M  X Sven Anderson X      

Lundberger Diana, Ledamot KD X   X      

Dahlgren Jörgen, Ledamot SD X    X     

Tomtlund Christian, Ledamot SD  X Johanna Fridlund   X     

Sulin, Oskar, ledamot V X    X     

Wohlgemuth Daniel, Ledamot MP X    X     

          

Hammarlund Jesper, Ersättare S  X        

Karlsson Ann-Sofie, Ersättare S X         

Ekengren Sibylle, Ersättare M X         

Anderson Sven, Ersättare M X         

Andersson Andreas, Ersättare C 
X §§ 207-

220 

       

Fridlund Johanna, Ersättare SD X         

Sicking Per, Ersättare V x § 190        
 

 

 

 

 

 



   

Sida 2 

 

  

Upprops- och omröstningslista, kommunstyrelsen 
 

   

     

    

 
 

  

       

       

Datum:  20231127 
 

      

       

 

 

 

 

S-M-C-MP     

M-S-C-L-KD 

SD-M-KD-L-C-S-V-MP 

C-L-KD-M-S 

V-MP-C-L-KD-S-M-SD 

MP-V-C-L-S-M-KD-SD 

L-C-KD-M-S -MP 

KD- C-L-M-S 

 



 

Särskilt yttrande:  
 

Angående ärendet ”Revidering VA-taxan” 
 

Diarienummer: KS.2021.287 
 
Två grundläggande problem med vatten- och avloppssituationen i Gnesta tätort idag 
är att:  
 

1. Vi i väntan på en långsiktig lösning på vattenförsörjningsfrågan, som förväntas 
vara på plats tidigast 2027, riskerar att irreversibelt förstöra vårt grundvatten 
genom ett för högt uttag av dricksvatten i förhållande till de mängder som finns 
tillgängliga genom nuvarande vattentäkt och,  
 

2. nuvarande avloppsreningsverk har en mycket begränsad kapacitet att ta emot 
fler recipienter. Marginalerna är så små att när större mängder dagvatten, 
utöver spillvatten, levereras till avloppsreningsverket ökar risken för bräddning 
vilket innebär att orenat avloppsvatten tillfälligt släpps ut. 

 
Utifrån dessa lokala förutsättningar anser Miljöpartiet att det finns starka skäl att, i 
högre grad än i förvaltningens förslag, genom VA-taxan, skapa incitament för 
kommuninvånare att spara på sin vattenkonsumtion. I tjänsteskrivelsen hänvisar 
förvaltningen till att kommunens VA-taxa grundar sig på ”normalförslaget” i Svenskt 
Vattens publikation P120 (i vilket en hög andel fasta intäkter förordas). Problemet är 
bara att en sådan standardmodell för VA-taxa är dåligt anpassad till de nuvarande 
förutsättningarna i Gnesta kommun. I Gnesta tätort kommer under överskådlig tid – 
d.v.s. åtminstone fram tills en ny vattentäkt och ett nytt avloppsreningsverk är på 
plats finnas starka skäl att spara på vattenuttaget. 
 
Som ett första steg i att öka den rörliga andelen förslår därför Miljöpartiet att 2024-
års planerade höjning av VA-taxan med 10% helt och hållet tillförs den rörliga 
delen av taxan.  
 
Med detta sagt vill Miljöpartiet även lyfta fram att förvaltningens förslag till reviderad 
VA-taxa innehåller ett antal tydliga förbättringar jämfört med ursprungsförslaget från 
den 1 juli. En sådan sak är incitamentsprogrammet gällande dagvatten som 
förhoppningsvis kan bidra till att mängden ovidkommande vatten till 
avloppsreningsverket minskar. Det är också ett viktigt steg framåt att 
bokföringsmodellen för VA kommer innefatta flera kostnadsställen från och med 
nästa år vilket kommer att göra transparensen för fördelningen av kostnader bättre 
och medger en skälig och rättvis taxering. Det är även positivt att förvaltningens 
förslag nu innebär en rimligare taxeringsnivå av vissa verksamheter med stora 
lokalytor och en retroaktiv återbetalning av den övertaxering som skett sedan den 1 
juli. 
 
Miljöpartiet ser också positivt på förvaltningens ambition att även fortsättningsvis se 
över och analysera fördelningen av kostnader och intäkter i modellen för VA-taxan. 



 
Vi skulle här gärna se att en kontrollpunkt för översyn av taxan, med möjlighet till 
ytterligare justeringar, sätts till halvårsskiftet 2024. 
 
 

Daniel Wohlgemuth  
 
Representant i kommunstyrelsen   
för Miljöpartiet de Gröna i Gnesta 
 



 

Reservation:  
 

Angående ärendet ”Bestämmelse om omställningsstöd 
och pension till förtroendevalda – OPF-KL 18 med 
tillägg” 
 

Diarienummer: KS.2022.394 
Kommunalt förtroendevalda innehar en nyckelroll i den svenska demokratin och det är viktigt 
att alla kommuninvånare som kommer i fråga för ett sådant uppdrag ges goda förutsättningar 
att ställa upp. I detta sammanhang är det också viktigt att det finns ett fungerande regelverk 
avseende omställningsstöd och pension till den grupp kommunalt förtroendevalda som 
temporärt ställer sig utanför ordinarie arbetsmarknad för att utföra förtroendeuppdrag på 
heltid eller betydande del av heltid.  
 
Miljöpartiet anser samtidigt att de regler för omställningsstöd för förtroendevalda som hittills 
funnits i Gnesta i några avseenden har varit omotiverat generösa. En sådan punkt är att en 
förtroendevald som utfört uppdrag på heltid eller betydande del av heltid och vars uppdrag 
upphört har varit berättigad till omställningsstöd i tre år varav stödet under det första året inte 
skulle samordnas/minskas med andra förvärvsinkomster.  
 
Mot denna bakgrund ställer sig Miljöpartiet mycket positiva till det ordförandeförslag som 
Linda Lundin la fram på Kommunstyrelsens möte den 27 november och som innebär att 
reglerna ändras så att även det första årets ersättning av omställningsstöd till 
förtroendevalda ska inkomstprövas och minskas med andra förvärvsinkomster. 
 
Miljöpartiet anser dock att regelverket för omställningsstöd även med denna ändring är 
oskäligt generöst. På kommunstyrelsens möte den 27 november föreslog vi därför att det 
totala antalet år som ett omställningsstöd ska kunna utgå minskas från tre till två. Detta är en 
anpassning av OPF-KL18 som tidigare beslutats i andra kommuner, exempelvis i Enköping. 
 
Det förslag som vi lade fram på kommunstyrelsens möte den 27 november var därför att anta 
bestämmelserna om omställningsstöd och pension för förtroendevalda enligt OPF-KL18 med 
en ändrad lydelse av kapitel 2, §4 så att meningen som anger antalet år för omställningsstöd 
lyder som följer: 
 
”För varje år i uppdraget utges ett ekonomiskt omställningsstöd om tre månader. Ekonomiskt 
omställningsstöd utges i högst två år.”  
 
Då en majoritet i kommunstyrelsen motsatte sig vårt förslag att minska antalet år med 
omställningsstöd från tre till två väljer vi att reservera oss mot beslutet. 

 

Daniel Wohlgemuth  
 
Representant i kommunstyrelsen   
för Miljöpartiet de Gröna i Gnesta 
 



 

Reservation  
 

Angående ärendet: 
 

Motion - Planera in kultur och mötesplatser för barn och unga i 
Gnestas nya centrumplan  
 
Diarienummer KS.2021.237 
 
I sin tjänsteskrivelse anser förvaltningen att en del av motionen ska anses besvarad och 
att den andra ska avslås. Övergripande anför förvaltningen att:  

”Denna typ av uppdrag som föreslås hanteras redan inom ram för 
centrumutvecklingsprojektet, det vill säga att se över olika verksamhetstyper och 
mötesplatser som bör inrymmas i den framtida centrum- och stadsbilden i Gnesta 
tätort. Därav föreslås att ytterligare uppdrag inte behövs för det fortsatta arbetet 
med centrumutvecklingen.” 

Förvaltningens resonemang saknar dock stöd i kommunens ”Plan för Centrumutveckling 
i Gnesta Kommun” i vilken det helt saknas referenser till kulturverksamhet, barn och 
ungai.  
 
De fyra övergripande målen för centrumutvecklingen som beslutades av 
kommunstyrelsen i samband med att uppdraget gavs är att:  
 

• Skapa en attraktiv offentlig miljö (gator, torg och parker) som attraherar besökare 
och boende.  

• Förbättra trafiksäkerheten och trafikmiljön samt parkeringsmöjligheter för 
pendlare och besökare.  

• Bibehålla och utöka handeln i centrum.  
• Komplettera med nya bostäder. 

 
2022 antogs dock ett ”Fördjupat inriktningsbeslut Gnesta Centrum (KS.2022.145) där det 
framgår av protokollet att ett förslag från Miljöpartiet och Vänsterpartiet att utreda 
möjligheten att skapa ett allaktivitetshus eller kulturhus där lokalbehoven för olika 
verksamheter som fritidsgård, bibliotek, kulturskola och annat föreningsliv kunde 
samordnas avslogsii. I ett särskilt yttrande till detta beslut anförde Miljöpartiet följande:  

”Samtidigt är det beklagligt att vi inte samtidigt ser över behoven till två av 
kommunens viktigaste verksamheter för unga – kulturskolan och fritidsgården – 
när vi också planerar för ett framtida levande centrum. Båda dessa verksamheter 
skulle kunna vara en vital del av ett centralt kulturhus, där lokalerna också skulle 
kunna användas mer effektivt när både fritidsgård och kulturskola mestadels är 
kväll- och helgverksamhet”  

 
  
I det fördjupade inriktningsbeslutet (KS.2022.145) beslutades dock även att ”ge 
kommunstyrelsen i uppdrag att utreda framtida lokalbehov för biblioteket. I uppdraget 



 
skulle både kvalitativa och ekonomiska aspekter beaktas, däribland möjligheten för 
Gnestas kultur- och föreningsliv att nyttja lokalerna”. Så vitt Miljöpartiet känner till har 
ännu ingen sådan utredning redovisats till Kommunstyrelsen. 
 
Miljöpartiet vill här understryka att uppdraget till kommunstyrelsen att utreda hur det nya 
planerade bibliotekets lokaler ska kunna nyttjas av kultur- och föreningslivet är betydligt 
mer begränsat än vad motionen anför om att för det första; en fördjupad utredning ska  
göras av hur lokaler för kultur- och fritidsaktiviteter (med fokus på barn- och unga) kan 
planeras in i Gnestas nya centrumplan, och för det andra; att utreda möjligheten att 
skapa ett Allaktivitetshus eller Kulturhus i befintliga eller nya lokaler, där lokalbehoven för 
olika verksamheter som fritidsgård, Kulturskola, bibliotek med mera kan samordnas. Mot 
denna bakgrund anser vi att det är felaktigt att som förvaltningen föreslår anse motionen 
delvis besvarad. 
 
Det finns heller ingenting i ägardirektivet till Gnesta Centrumfastigheter AB som antyder 
att kultur- och mötesplatser för barn och unga på något sätt skulle inrymmas i det 
generella uppdraget. Uppdraget till GCFAB handlar i stället om att ”på affärsmässiga 
principer bygga och förvalta bostäder och verksamhetslokaler” samt att ”eftersträva en 
utveckling av centrumkvarteret för fler verksamhetslokaler och bostäder”iii .  
 
Sammanfattningsvis och mot bakgrund av de beslut och den dokumentation som 
föreligger i ärendet är Miljöpartiets slutsats att det i nuläget inte finns särskilt mycket 
som pekar på att det centrumkvarter som den nu planeras i Gnesta tätort kommer att 
innebära en utveckling i förhållande till dagens situation när det gäller lokaler för kultur- 
och fritidsverksamheter riktade mot barn- och unga eller för någon annan åldersgrupp. 
 

Daniel Wohlgemuth 
Ledamot i kommunstyrelsen  
för Miljöpartiet de Gröna 
 
 
 
 
 
 

 
i 
https://www.gnesta.se/download/18.7cdf2855163928939987015/1531140682243/Utvecklingsplan%20f%C3%B6r%20Gnesta%
20centrum.pdf 
 
ii 
https://www.gnesta.se/download/18.2946dcd3181801281737127d/1655972922181/Protokoll%20kommunfullm%C3%A4ktige%2
02022-06-20.pdf 
 
iii 
https://www.gnesta.se/download/18.7c86562816b0e435eefbe5fd/1559895241774/Kallelse%20kommunfullm%C3%A4ktige%2
02019-06-17.pdf 
 

https://www.gnesta.se/download/18.7cdf2855163928939987015/1531140682243/Utvecklingsplan%20f%C3%B6r%20Gnesta%20centrum.pdf
https://www.gnesta.se/download/18.7cdf2855163928939987015/1531140682243/Utvecklingsplan%20f%C3%B6r%20Gnesta%20centrum.pdf
https://www.gnesta.se/download/18.2946dcd3181801281737127d/1655972922181/Protokoll%20kommunfullm%C3%A4ktige%202022-06-20.pdf
https://www.gnesta.se/download/18.2946dcd3181801281737127d/1655972922181/Protokoll%20kommunfullm%C3%A4ktige%202022-06-20.pdf


 

Reservation:  
 

Angående ärendet  

”Motion – Gör Lötbodal till ett kommunalt 
naturreservat” 
 

Diarienummer KS.2021.281 
 
Lötbodal är ett av kommunens viktigaste områden för friluftsliv, rekreation och  
naturvärden. Många kommuninvånare nyttjar idag området för friluftsliv, 
naturupplevelser, svamp- och bärplockning, hundpromenader, orientering och för att på 
andra sätt träna eller umgås i naturen. Miljöpartiet har därför i en motion föreslagit att 
göra Lötbodalsskogen till Gnestas första kommunala naturreservat. 
 
Förvaltningen anför i sin tjänsteskrivelse att kommunen redan har en skogspolicy och en 
skogsbruksplan som ger kommunen förutsättningar att värna 
och säkra biologisk mångfald, natur- och kulturmiljöer samt sociala värden på lång sikt. I 
kommunstyrelsen har även framförts argument från den styrande minoriteten om att 
bildandet av ett naturreservat skulle riskera att leda till en oflexibel låsning av 
markanvändningen i Lötbodalsområdet.  
 
Det finns dock flera fördelar med att göra Lötbodalsområdet till Gnestas första 
kommunala naturreservat som Miljöpartiet särskilt vill lyfta:  
 
Bildandet av ett naturreservat skulle bidra till ett tydligare och starkare skydd av området. 
Detta innebär dock inte att det inte går att upphäva eller ändra reglerna för 
markanvändningen. Reglerna för Naturreservat bestäms i samband med bildandet och 
kan ändras ifall behov uppstår. Syftet med att bilda naturreservat är oftast att skydda 
värdefull natur och sällsynta arter för att bevara biologisk mångfald, men det kan även 
vara att säkra människors tillgång till attraktiva områden för rekreation, friluftsliv, 
fågelskådning och andra naturupplevelser. En fördel med naturreservat är att det är en 
stark skyddsform samtidigt som de är relativt enkla att bilda eftersom både länsstyrelser 
och kommuner själva kan fatta beslut om naturreservat, med stöd av miljöbalken. 
 
Vid beslut om inrättande av naturreservat finns tre mycket viktiga frågor att ta ställning 
till: 
1. Vilket är syftet med reservatet och hur ska det uppnås? 
2. Vilka föreskrifter/inskränkningar behövs för att syftet ska uppnås/tillgodoses? 
3. Vilken förvaltning krävs för att syftet ska uppnås/tillgodoses 
 
Bildandet av ett naturreservat behöver alltså inte enbart baseras på bevarandet av för 
biologiska bevarandevärden utan kan i lika hög grad preciseras med utgångspunkt från 
vilka värden för friluftslivet (upplevelsevärden, tillgänglighet m.m.) som utgör skälen för 
beslutet. En lämplig preciseringsgrad är vilken eller vilka aspekter av friluftslivet som ska 
bevaras och/eller utvecklas.  
 



 
I fallet med Lötbodalsområdet används detta i hög grad för frilufts- och rekreationssyften. 
Friluftsfrämjandet och Naturskyddsföreningen som Miljöpartiet har varit i kontakt med 
efterlyser båda en dialog med kommunen kring hur området ska planeras och användas. 
Båda föreningarna efterlyser en tydlig plan för området. Miljöpartiet menar att 
framtagandet av syfte, föreskrifter och skötselplan för ett naturreservat skulle erbjuda 
just den långsiktiga plan för förvaltningen av olika delar av Lötbodalsområdet som 
föreningarna efterlyser. Ett bra exempel på hur det inte ska fungera i en långsiktig 
förvaltning är den utredning som förvaltningen genomfört avseende frisbeegolfbana i 
Lötbodal och som inte tar sin utgångspunkt i en långsiktig analys och helhetssyn över 
området med hänsyn till flera syftet och intressen utan där en enskild del bryts ut utan 
hänsyn till helheten. 
 
Ytterligare en stor fördel med att bilda ett kommunalt naturreservat vore att kommunen 
då skulle få möjlighet att söka statligt bidrag på upp till 50 procent från Naturvårdsverket 
för inköp eller intrångsersättning samt LONA-medel för att förbereda själva bildandet. 
Varje länsstyrelse har en utsedd kontaktperson, som kan vägleda kommunen steg för 
steg i bildandet av naturreservat. De kan också förmedla erfarenheter från andra 
kommuner.  
 
Miljöpartiet misstänker att förvaltningens förslag att avslå motionen om att bilda 
naturreservat till viss del kan förklaras av bristande kunskap om förutsättningarna och 
konsekvenserna av att bilda ett kommunalt naturreservat. Frånvaron av en 
kommunekolog eller annan skoglig expertis inom kommunen framstår som problematisk 
i detta sammanhang. Det finns heller ingenting som tyder på att förvaltningen varit i 
kontakt med Länsstyrelsen för att inhämta deras expertis inom området. 
 
Bildandet av ett kommunalt naturreservat i Lötbodal skulle ha en stor symbolisk 
betydelse och visa på kommunens intentioner att långsiktigt värna tätortsnära natur, 
rekreation och fritid. Europaparlamentet beslutade i juni 2021 att 30 procent av EU:s yta 
ska vara skyddad natur senast 2030. I Sverige är idag knappt 15 procent av land- och 
sötvattensdelen skyddad. Enligt SCB har i dagsläget 2,8 procent av Gnestas yta ett 
formellt skydd i någon form. Inte heller denna aspekt beaktas i förvaltningens förslag till 
beslut.  
 
 
 

Daniel Wohlgemuth 
Ledamot i kommunstyrelsen  
för Miljöpartiet de Gröna i Gnesta 



 

Vänsterpartiet Gnesta     

 

Reservation ordning och reda i budgetprocessen 

Jag reserverar mig mot beslutet att motionen anses besvarad. Svaret lämnar mycket att 

önska. Att bjuda in partiföreträdare till dialog vid enstaka tillfällen är inte detsamma som att 

ha en vald budgetberedning som får insyn på riktig. Småpartierna och den styrande 

minoriteten har olika förutsättning för att kunna bedriva förberedelsearbete till när 

budgeten ska beslutas. Medan styret har hela förvaltningen till sitt förfogande att bistå med 

hjälp får småpartier som vi i vänsterpartiet hålla till godo med att försöka få svar på mail när 

vi har frågor. Det är orimligt att tro att man ska ha lyckats fundera ut alla frågor till dessa 

träffar för partiföreträdare. Även om steg har tagits i rätt riktning bygger det hela på att 

kommunen har en ekonomichef som anser att det är lika viktigt att serva oppositionen som 

styret. 

 

Om man nu har tagit fram ett årshjul som stödjer svaret i motionen kunde den minsta 

ansträngningen ha varit att detta årshjul var bifogat i handlingarna till kommunstyrelsen. 

 

 
Oskar Sulin för Vänsterpartiet den 27 november 2023 

 



 

Reservation  
 

Angående ärendet: 
 

Motion – Ordning och reda i budgetprocessen 
 
Diarienummer KS.2021.348 
 
Miljöpartiet de Gröna i Gnesta konstaterar att om motionen skulle bifallas och 
genomföras så skulle detta ge upphov till en bättre demokratisk process och leda till att 
de partier som inte företräds av heltidspolitiker skulle ges bättre förutsättningar att ta 
fram tydliga, uppdaterade och genomarbetade budgetalternativ. Processen skulle därmed 
bidra till att såväl tydliggöra politiska skiljelinjer som att öka möjligheterna till en god 
dialog i budgetfrågor och möjligheterna till kompromisser och brett förankrade förslag. 
 
Vi menar att partier som inte tar fram egna budgetförslag därmed inte behöver ta ansvar 
för helheten. De behöver inte tänka över konsekvenserna av sin politik eftersom de inte 
grundar denna på de ekonomiska förutsättningar som föreligger.  
 
Miljöpartiet instämmer med förvaltningens bild att det det senaste året har tagits tydliga 
steg framåt med att tydliggöra budgetprocessen. I tjänsteskrivelsen anförs att:  

”Ett arbete och viktiga steg avseende transparens, tydlighet och ordning i 
kommunens budget- och uppföljningsprocess har tagits senaste året. Detta 
processarbete och dess arbetssätt kommer fortsatt att utvecklas över tid, den 
utveckling som skett ligger i linje med motionens intention. Givet de steg som 
tagits och utveckling som skett inom ekonomiprocesserna så föreslås att 
motionen anses besvarad.” 

Trots detta kan vi konstatera det i årets budgetprocess bara var Miljöpartiet och 
Vänsterpartiet som utöver den styrande minoriteten lyckades ta fram sin egen budget 
vilket indikerar att processen behöver stärkas ytterligare till nästa år. 
 
Om därför inte motionen om en budgetberedning antas av fullmäktige enligt motionen 
vill miljöpartiet understryka vikten av arbetet med öka transparensen och delaktigheten i 
budgetarbetet stärks ytterligare till nästa år.  
 
Om motionen inte skulle antas i fullmäktige föreslår därför Miljöpartiet inför nästa 
budgetår: 
 

• Att förvaltningen bjuder in till en workshop där ekonomichefen samlar alla partiers 
ekonomiska talespersoner och tilldelar dem en förberedd Excelfil. Formatet ska 
innehålla en slät budget enligt förvaltningens äskanden, index och uppräkningar 
och ett förberett reformutrymme. 

 
• Att förvaltningarnas budget från tidigare år inklusive de nya äskandena skall 

finnas med som tabeller. 
 

• Att investeringsbudget och exploateringsbudget ingår i underlaget. 



 
 

• Att instruktioner om hur man ändrar i arbetsdokumentet och på vilka premisser 
det är skapat redovisas av förvaltningen. 

 
• Att en gemensam överenskommelse träffas mellan partierna om att man ska 

presentera sin budget i denna mall så att budgetarna sedan går att jämföra på ett 
rimligt sätt. 

 
Miljöpartiet hyser tillförsikt om att förvaltningen och den styrande minoriteten med dessa 
synpunkter kommer att fortsätta arbetet med att förbättra förutsättningarna för 
budgetarbetet och att vi kommer att se tydliga framsteg redan i budgetprocessen inför 
2025. 
 

 
Daniel Wohlgemuth 
Ledamot i kommunstyrelsen  
för Miljöpartiet de Gröna 
 



 

Vänsterpartiet Gnesta     

 

Reservation rivning av godsmagasin västra storgatan 

Jag reserverar mig mot beslutet att riva godsmagasinet som ligger inom ett riksintresse och 

byggnaden i sig är en utmärkt som ”viktig symbolbyggnad/landmärke i stadsbilden” i den 

kulturmiljöanalys som kommunen beställt. Jag anser också att det i dagslägen finns flera 

frågor i centrumutvecklingsprojektet som hänger i luften. Det finns utredningar som inte är 

färdigställda och innan så är fallet bör inget annat påbörjas. Jag vill se en helhetsbild hur 

centrum samt Mejerigatan ska se ut och verka tillsammans för att veta att vi inte bygger bort 

oss. Dessutom har vi fått tågutredningen men inget beslut är ännu taget hur man ska gå 

vidare i frågan. Den kommer påverka hur och var man kan bygga på den tilltänkta 

rivningsplatsen. 

Det finns heller inget beslut fattat om ett rivningslov vilket måste finnas innan man kan 

skrida till verket i frågan. Således tycker jag att det blir bakvänt att först fatta beslut om 

rivning. 

Till sist ska kommer det några citat ur den kulturmiljöanalys WSP har genomfört: 

  

” Godsmagasinen och lokstallet är viktiga uttryck som vittnar om järnvägens betydelse som 

transportmedel, och även om industrin och handelns betydelse för ortens expansion” 

” Järnvägsmiljöns bebyggelsestruktur och värdebärande karaktärsdrag ska bevaras.” 

” Byte eller ändring av byggnadsdelar bör utföras med stor försiktighet och omsorg om 

byggnadens gestaltning. Byte av ursprungliga byggnadsdetaljer som fönster och portar ska 

undvikas. Funktionella detaljer som lastkaj ska bevaras.” 

 

 

 
Oskar Sulin för Vänsterpartiet den 27 november 2023 

 



 

Särskilt Yttrande  
 

Angående ärendet:  
 
Rivning av godsmagasinet vid Västra Storgatan 
 
Diarienummer KS.2023.382 
 
Miljöpartiet de Gröna i Gnesta anser att beslutet att riva godsmagasinet är förhastat. 
 
Byggstarten för centrumprojektet ligger långt fram i tiden och de befintliga planerna för 
centrumkvarteret framstår redan som utdaterade. Vi anser därför att beslutet att 
oåterkalleligen riva en kulturhistorisk värdefull byggnad i anslutning till den historiska 
stationsmiljön ska skjutas upp tills det föreligger en samlad och uppdaterad plan för 
centrumutvecklingen. 
 
Vi menar att det framstår som bakvänt att med den osäkerhet som råder kring 
förutsättningarna för byggprojektet betala en miljon kr för att oåterkalleligen riva 
byggnaden och sedan ytterligare 500 000 kr för att temporärt asfaltera ytan som sedan 
eventuellt ska bebyggas. 
 
Miljöpartiet anser att det behöver göras ett ordentligt omtag kring planerna för 
centrumutvecklingen och att det finns ett antal nya faktorer som behöver vägas in. Sedan 
planförslaget togs fram har en stor mängd ny information tillkommit samtidigt som ett 
antal grundläggande förutsättningar har förändrats. Några exempel är: 
 

• Kulturmiljöanalysen som blev färdig i år och som bl.a. pekar på att godsmagasinet 
ligger inom riksintresse. 

• Parkeringsutredningen som borde varit en viktig pusselbit för planarbetet blev 
färdig 2023. 

• En rad helt grundläggande planer som ännu saknas t.ex. Energiplan, 
Vattentjänstplan och Strategi för tätortsnära Grön infrastruktur. 

• Vattenförsörjningen som blir färdig tidigast 2027 samtidigt som avloppsreningen 
redan ligger nära gränsen för vad den klarar av kapacitetsmässigt.  

• Mejeritomten som inte är en del av den befintliga planen. 
• Den osäkerhet som råder kring elförsörjningen och om elen kommer att räcka till 

alla de projekt som nu planeras i Gnesta tätort. 
 
Stationssamhället Gnesta och inte minst centrumkvarteret utgör en känslig kulturmiljö 
och är samtidigt ett kulturellt och kommersiellt nav för hela Gnesta kommun. Alla 
förändringar som påverkar denna miljö bör genomföras med försiktighet och betydande 
hänsyn. 
 

Daniel Wohlgemuth 
Ledamot i kommunstyrelsen  
för Miljöpartiet de Gröna 



 

Reservation  
 

Angående ärendet:  
 
”Återrapportering av uppdrag samt markanvisning för livsmedels- 
butik och parkering till Gnesta centrumfastigheter AB”  
 
Diarienummer KS.2023.425 
Miljöpartiet i Gnesta anser att det finns brister i hur utredningen bedrivits i detta ärende.  
 
Uppdraget som gavs av kommunfullmäktige var: 
 
”Att ge kommunstyrelsen i uppdrag att finna annan lokalisering för den befintliga 
livsmedelshallen och upplåta mark i närheten av Centrumkvarteret via tomträtt 
alternativt arrende samt att denna tomt inkluderas i det påbörjade detaljplanearbetet” 
 
https://www.gnesta.se/download/18.2946dcd3181801281737127d/1655972922181/Protokoll%20kommunfullm%
C3%A4ktige%202022-06-20.pdf  (sidan 16) 
 
Om man vänder blad i samma protokoll finns en planskiss där lokaliseringen av 
livsmedelshallen redan är inritad. 
 

 
 
 
Vad som dock är anmärkningsvärt är att bilden ovan som alltså finns med i 
beslutsunderlaget från 2022 visar en helt annan plan för centrumkvarteret än den som 
redovisats och godkänts av Kommunfullmäktige. 

https://www.gnesta.se/download/18.2946dcd3181801281737127d/1655972922181/Protokoll%20kommunfullm%C3%A4ktige%202022-06-20.pdf
https://www.gnesta.se/download/18.2946dcd3181801281737127d/1655972922181/Protokoll%20kommunfullm%C3%A4ktige%202022-06-20.pdf


 
 

 
 
Bilden ovan är den plan som antagits av kommunfullmäktige och som gestaltats. 
https://www.gnesta.se/download/18.7cdf2855163928939987015/1531140682243/Utvecklingsplan%20f%C3%B6
r%20Gnesta%20centrum.pdf  (sidan 21) 
 
Den föregående nyare bilden från KOD-arkitekter liknar mer en skiss och man frågar sig 
var helhetslösningen finns och vem som fattat beslut om den nya planen? 
 
I kallelsen till KF 2022-06-20 står: 
”GCFAB har också presenterat sin uppdaterade inriktning för delar av GKK samt 
representant från Kommunstyrelsen (KSO) och kommunchef. ” 
 
Det verkar alltså som att det är GCFAB som anger inriktningen för kommunen snarare än 
tvärtom. 
 
Att börja fatta beslut om markanvisning innan kommunens egna behov av t.ex. 
centrumnära parkeringsplatser är utredda är att göra sig av med den handlingsfrihet som 
kan behövas när dessa utredningar är genomförda. Det kan också konstateras att det 
ingenstans i underlaget står någonting om eventuella begränsningar till följd av framtida 
behov av ett utökat spårområde i anslutningen till tågstationen som resultat av den 
spårutredning som genomförts.  
 
 

Daniel Wohlgemuth 
Ledamot i kommunstyrelsen  
för Miljöpartiet de Gröna i Gnesta 
 

https://www.gnesta.se/download/18.7cdf2855163928939987015/1531140682243/Utvecklingsplan%20f%C3%B6r%20Gnesta%20centrum.pdf
https://www.gnesta.se/download/18.7cdf2855163928939987015/1531140682243/Utvecklingsplan%20f%C3%B6r%20Gnesta%20centrum.pdf


 

Vänsterpartiet Gnesta     

 

Reservation återrapportering av uppdrag samt markanvisning för 

livsmedelsbutik samt parkeringsplatser Gnesta centrumfastigheter AB 

Jag reserverar mig mot beslutet att upplåta mark till Gnesta Centrumfastigheter för att göra 

parkeringsplatser. 

Det kan på sikt vara ett bra beslut men parkeringsutredningen är genomförd och det ska 

därefter tas fram en parkeringsstrategi. Detta beslut är att gå händelserna i förväg. 

Parkeringsstrategin bör inväntas innan man asfalterar några som helst grönytor för att göra 

parkeringsplatser. 

 

 
Oskar Sulin för Vänsterpartiet den 27 november 2023 

 



 

Särskilt Yttrande  
 

Angående ärendet:  
 
Utredning utlåning sport och friluftsutrustning   
 
Diarienummer KS.2023.273 
 
Miljöpartiet anser att resultatet av den utredning som förvaltningen genomfört kan tolkas 
som ett stöd för behovet av en fritidsbank i Gnesta kommun.  Resultatet visar att det 
knappast finns någon verksamhet med utlåning av idrotts- och friluftsutrustning hos de 
tillfrågande föreningarna – särskilt inte till personer som inte själva är verksamma i 
föreningarna.  
 
Samtidigt kan vi konstatera att det är en mindre del av kommunens föreningar som 
svarat på kommunen frågor. Förvaltningen tog kontakt med 29 idrotts- och 
friluftsföreningar varav 13 föreningar svarade. Bland de föreningar som inte svarade 
märks Gnesta IK, Gnesta FF och IFK Gnesta. Dessa är de absolut största föreningarna i 
Gnesta som var för sig har fler medlemmar än de samlade föreningarna som svarat. 
 
 

Daniel Wohlgemuth  
Ledamot i kommunstyrelsen  
för Miljöpartiet de Gröna i Gnesta 
 



 

Vänsterpartiet Gnesta     

 

Särskilt yttrande uppföljning Längsjö teater 

Vänsterpartiet tackar för uppföljningen och välkomnar att bättre rutiner för kommunens 
samarbeten med kulturföreningar utvecklas. Vi hoppas att rekryteringen av ny 
kultursamordnare ska bidra till att återskapa förtroendet efter en tid av otydlig 
kommunikation och oklara besked från kommunens sida. Reservation kulturhus: 
Vänsterpartiet anser att lokalisering av bibliotek och medborgarkontor bör vara en del av en 
helhetsplan för Gnesta centrum, innan planerna för centrumkvarteret får alltför fasta 
former. I samband med detta vore det logiskt att se över en möjlig samlingslokalisering med 
kulturskolan och fritidsgården. Aktiva mötesplatser för både barn och vuxna är otroligt 
viktiga inslag i ett levande centrum. 
 
Oskar Sulin för Vänsterpartiet den 27 november 2023 

 



 

Vänsterpartiet Gnesta     

 

Särskilt yttrande uppföljning Art Lab 

Vänsterpartiet tackar för uppföljningen och välkomnar att bättre rutiner för kommunens 
samarbeten med kulturföreningar utvecklas. Vi hoppas att rekryteringen av ny 
kultursamordnare ska bidra till att återskapa förtroendet efter en tid av otydlig 
kommunikation och oklara besked från kommunens sida. Reservation kulturhus: 
Vänsterpartiet anser att lokalisering av bibliotek och medborgarkontor bör vara en del av en 
helhetsplan för Gnesta centrum, innan planerna för centrumkvarteret får alltför fasta 
former. I samband med detta vore det logiskt att se över en möjlig samlingslokalisering med 
kulturskolan och fritidsgården. Aktiva mötesplatser för både barn och vuxna är otroligt 
viktiga inslag i ett levande centrum. 
 
Oskar Sulin för Vänsterpartiet den 27 november 2023 

 



 

Särskilt Yttrande  
 

Angående ärendet:  
 
Anmälningsärenden – Personalutskottet: Cykel som personalförmån   
 
Diarienummer KS.2023.5 
 
Miljöpartiet de Gröna i Gnesta anser att införande av cykel som personalförmån har tagit 
väldigt långt tid med hänsyn till att andra kommuner redan genomfört liknande projekt 
vilket innebär att det finns lärande exempel att tillgå. Historiken i ärendet ser ut ser ut 
som följer: 
------------------------------------------------ 
 
Upprättad: 2019-12-05 Diarienummer: KS.2019.315 
 
”Motion- Inför cykel som personalförmån  
Kommunfullmäktiges presidiums förslag till beslut  
Motionen anmäls, medges och skickas till kommunstyrelsen för beredning.” 
 
------------------------------------------------- 
 
Sammanträdesdatum: 2021-11-08 Diarienummer: KS.2019.315 
 
”Förslag till beslut i kommunfullmäktige  
Motionen anses besvarad då förvaltningen har fått i uppdrag att utreda cykel som förmån 
i enlighet med Framtidsplan 2021–2023, Inriktningsmål: En hållbar kommun.” 
 
------------------------------------------------- 
 
Möte i personalutskottet 2023-09-12 
 
”§ 33 Cykelförmån 
Sebastian Eklöf, HR-partner, redogjorde för utredningen som genomförts kring 
cykelförmån. Diskussioner fördes kring försäkringsfrågorna och ansvarsfördelningen 
mellan leverantörens försäkringar och arbetstagarens. Frågan återremitterades för 
fördjupad analys.” 
 
-------------------------------------------------- 
 
Den som väntar på något gott väntar aldrig för länge. Miljöpartiet ser fram emot att se 
resultatet av återremissen inom en snar framtid. 
 
 

Daniel Wohlgemuth 
Ledamot i kommunstyrelsen  
för Miljöpartiet de Gröna i Gnesta 
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Vänsterpartiet Gnesta     


 


Reservation återrapportering av uppdrag samt markanvisning för 


livsmedelsbutik samt parkeringsplatser Gnesta centrumfastigheter AB 


Jag reserverar mig mot beslutet att upplåta mark till Gnesta Centrumfastigheter för att göra 


parkeringsplatser. 


Det kan på sikt vara ett bra beslut men parkeringsutredningen är genomförd och det ska 


därefter tas fram en parkeringsstrategi. Detta beslut är att gå händelserna i förväg. 


Parkeringsstrategin bör inväntas innan man asfalterar några som helst grönytor för att göra 


parkeringsplatser. 


 


 
Oskar Sulin för Vänsterpartiet den 27 november 2023 


 








 


Reservation:  
 


Angående ärendet ”Bestämmelse om omställningsstöd 
och pension till förtroendevalda – OPF-KL 18 med 
tillägg” 
 


Diarienummer: KS.2022.394 
Kommunalt förtroendevalda innehar en nyckelroll i den svenska demokratin och det är viktigt 
att alla kommuninvånare som kommer i fråga för ett sådant uppdrag ges goda förutsättningar 
att ställa upp. I detta sammanhang är det också viktigt att det finns ett fungerande regelverk 
avseende omställningsstöd och pension till den grupp kommunalt förtroendevalda som 
temporärt ställer sig utanför ordinarie arbetsmarknad för att utföra förtroendeuppdrag på 
heltid eller betydande del av heltid.  
 
Miljöpartiet anser samtidigt att de regler för omställningsstöd för förtroendevalda som hittills 
funnits i Gnesta i några avseenden har varit omotiverat generösa. En sådan punkt är att en 
förtroendevald som utfört uppdrag på heltid eller betydande del av heltid och vars uppdrag 
upphört har varit berättigad till omställningsstöd i tre år varav stödet under det första året inte 
skulle samordnas/minskas med andra förvärvsinkomster.  
 
Mot denna bakgrund ställer sig Miljöpartiet mycket positiva till det ordförandeförslag som 
Linda Lundin la fram på Kommunstyrelsens möte den 27 november och som innebär att 
reglerna ändras så att även det första årets ersättning av omställningsstöd till 
förtroendevalda ska inkomstprövas och minskas med andra förvärvsinkomster. 
 
Miljöpartiet anser dock att regelverket för omställningsstöd även med denna ändring är 
oskäligt generöst. På kommunstyrelsens möte den 27 november föreslog vi därför att det 
totala antalet år som ett omställningsstöd ska kunna utgå minskas från tre till två. Detta är en 
anpassning av OPF-KL18 som tidigare beslutats i andra kommuner, exempelvis i Enköping. 
 
Det förslag som vi lade fram på kommunstyrelsens möte den 27 november var därför att anta 
bestämmelserna om omställningsstöd och pension för förtroendevalda enligt OPF-KL18 med 
en ändrad lydelse av kapitel 2, §4 så att meningen som anger antalet år för omställningsstöd 
lyder som följer: 
 
”För varje år i uppdraget utges ett ekonomiskt omställningsstöd om tre månader. Ekonomiskt 
omställningsstöd utges i högst två år.”  
 
Då en majoritet i kommunstyrelsen motsatte sig vårt förslag att minska antalet år med 
omställningsstöd från tre till två väljer vi att reservera oss mot beslutet. 


 


Daniel Wohlgemuth  
 
Representant i kommunstyrelsen   
för Miljöpartiet de Gröna i Gnesta 
 








 


Reservation  
 


Angående ärendet: 
 


Motion - Planera in kultur och mötesplatser för barn och unga i 
Gnestas nya centrumplan  
 
Diarienummer KS.2021.237 
 
I sin tjänsteskrivelse anser förvaltningen att en del av motionen ska anses besvarad och 
att den andra ska avslås. Övergripande anför förvaltningen att:  


”Denna typ av uppdrag som föreslås hanteras redan inom ram för 
centrumutvecklingsprojektet, det vill säga att se över olika verksamhetstyper och 
mötesplatser som bör inrymmas i den framtida centrum- och stadsbilden i Gnesta 
tätort. Därav föreslås att ytterligare uppdrag inte behövs för det fortsatta arbetet 
med centrumutvecklingen.” 


Förvaltningens resonemang saknar dock stöd i kommunens ”Plan för Centrumutveckling 
i Gnesta Kommun” i vilken det helt saknas referenser till kulturverksamhet, barn och 
ungai.  
 
De fyra övergripande målen för centrumutvecklingen som beslutades av 
kommunstyrelsen i samband med att uppdraget gavs är att:  
 


• Skapa en attraktiv offentlig miljö (gator, torg och parker) som attraherar besökare 
och boende.  


• Förbättra trafiksäkerheten och trafikmiljön samt parkeringsmöjligheter för 
pendlare och besökare.  


• Bibehålla och utöka handeln i centrum.  
• Komplettera med nya bostäder. 


 
2022 antogs dock ett ”Fördjupat inriktningsbeslut Gnesta Centrum (KS.2022.145) där det 
framgår av protokollet att ett förslag från Miljöpartiet och Vänsterpartiet att utreda 
möjligheten att skapa ett allaktivitetshus eller kulturhus där lokalbehoven för olika 
verksamheter som fritidsgård, bibliotek, kulturskola och annat föreningsliv kunde 
samordnas avslogsii. I ett särskilt yttrande till detta beslut anförde Miljöpartiet följande:  


”Samtidigt är det beklagligt att vi inte samtidigt ser över behoven till två av 
kommunens viktigaste verksamheter för unga – kulturskolan och fritidsgården – 
när vi också planerar för ett framtida levande centrum. Båda dessa verksamheter 
skulle kunna vara en vital del av ett centralt kulturhus, där lokalerna också skulle 
kunna användas mer effektivt när både fritidsgård och kulturskola mestadels är 
kväll- och helgverksamhet”  


 
  
I det fördjupade inriktningsbeslutet (KS.2022.145) beslutades dock även att ”ge 
kommunstyrelsen i uppdrag att utreda framtida lokalbehov för biblioteket. I uppdraget 







 
skulle både kvalitativa och ekonomiska aspekter beaktas, däribland möjligheten för 
Gnestas kultur- och föreningsliv att nyttja lokalerna”. Så vitt Miljöpartiet känner till har 
ännu ingen sådan utredning redovisats till Kommunstyrelsen. 
 
Miljöpartiet vill här understryka att uppdraget till kommunstyrelsen att utreda hur det nya 
planerade bibliotekets lokaler ska kunna nyttjas av kultur- och föreningslivet är betydligt 
mer begränsat än vad motionen anför om att för det första; en fördjupad utredning ska  
göras av hur lokaler för kultur- och fritidsaktiviteter (med fokus på barn- och unga) kan 
planeras in i Gnestas nya centrumplan, och för det andra; att utreda möjligheten att 
skapa ett Allaktivitetshus eller Kulturhus i befintliga eller nya lokaler, där lokalbehoven för 
olika verksamheter som fritidsgård, Kulturskola, bibliotek med mera kan samordnas. Mot 
denna bakgrund anser vi att det är felaktigt att som förvaltningen föreslår anse motionen 
delvis besvarad. 
 
Det finns heller ingenting i ägardirektivet till Gnesta Centrumfastigheter AB som antyder 
att kultur- och mötesplatser för barn och unga på något sätt skulle inrymmas i det 
generella uppdraget. Uppdraget till GCFAB handlar i stället om att ”på affärsmässiga 
principer bygga och förvalta bostäder och verksamhetslokaler” samt att ”eftersträva en 
utveckling av centrumkvarteret för fler verksamhetslokaler och bostäder”iii .  
 
Sammanfattningsvis och mot bakgrund av de beslut och den dokumentation som 
föreligger i ärendet är Miljöpartiets slutsats att det i nuläget inte finns särskilt mycket 
som pekar på att det centrumkvarter som den nu planeras i Gnesta tätort kommer att 
innebära en utveckling i förhållande till dagens situation när det gäller lokaler för kultur- 
och fritidsverksamheter riktade mot barn- och unga eller för någon annan åldersgrupp. 
 


Daniel Wohlgemuth 
Ledamot i kommunstyrelsen  
för Miljöpartiet de Gröna 
 
 
 
 
 
 


 
i 
https://www.gnesta.se/download/18.7cdf2855163928939987015/1531140682243/Utvecklingsplan%20f%C3%B6r%20Gnesta%
20centrum.pdf 
 
ii 
https://www.gnesta.se/download/18.2946dcd3181801281737127d/1655972922181/Protokoll%20kommunfullm%C3%A4ktige%2
02022-06-20.pdf 
 
iii 
https://www.gnesta.se/download/18.7c86562816b0e435eefbe5fd/1559895241774/Kallelse%20kommunfullm%C3%A4ktige%2
02019-06-17.pdf 
 



https://www.gnesta.se/download/18.7cdf2855163928939987015/1531140682243/Utvecklingsplan%20f%C3%B6r%20Gnesta%20centrum.pdf

https://www.gnesta.se/download/18.7cdf2855163928939987015/1531140682243/Utvecklingsplan%20f%C3%B6r%20Gnesta%20centrum.pdf

https://www.gnesta.se/download/18.2946dcd3181801281737127d/1655972922181/Protokoll%20kommunfullm%C3%A4ktige%202022-06-20.pdf

https://www.gnesta.se/download/18.2946dcd3181801281737127d/1655972922181/Protokoll%20kommunfullm%C3%A4ktige%202022-06-20.pdf






 


Reservation:  
 


Angående ärendet  


”Motion – Gör Lötbodal till ett kommunalt 
naturreservat” 
 


Diarienummer KS.2021.281 
 
Lötbodal är ett av kommunens viktigaste områden för friluftsliv, rekreation och  
naturvärden. Många kommuninvånare nyttjar idag området för friluftsliv, 
naturupplevelser, svamp- och bärplockning, hundpromenader, orientering och för att på 
andra sätt träna eller umgås i naturen. Miljöpartiet har därför i en motion föreslagit att 
göra Lötbodalsskogen till Gnestas första kommunala naturreservat. 
 
Förvaltningen anför i sin tjänsteskrivelse att kommunen redan har en skogspolicy och en 
skogsbruksplan som ger kommunen förutsättningar att värna 
och säkra biologisk mångfald, natur- och kulturmiljöer samt sociala värden på lång sikt. I 
kommunstyrelsen har även framförts argument från den styrande minoriteten om att 
bildandet av ett naturreservat skulle riskera att leda till en oflexibel låsning av 
markanvändningen i Lötbodalsområdet.  
 
Det finns dock flera fördelar med att göra Lötbodalsområdet till Gnestas första 
kommunala naturreservat som Miljöpartiet särskilt vill lyfta:  
 
Bildandet av ett naturreservat skulle bidra till ett tydligare och starkare skydd av området. 
Detta innebär dock inte att det inte går att upphäva eller ändra reglerna för 
markanvändningen. Reglerna för Naturreservat bestäms i samband med bildandet och 
kan ändras ifall behov uppstår. Syftet med att bilda naturreservat är oftast att skydda 
värdefull natur och sällsynta arter för att bevara biologisk mångfald, men det kan även 
vara att säkra människors tillgång till attraktiva områden för rekreation, friluftsliv, 
fågelskådning och andra naturupplevelser. En fördel med naturreservat är att det är en 
stark skyddsform samtidigt som de är relativt enkla att bilda eftersom både länsstyrelser 
och kommuner själva kan fatta beslut om naturreservat, med stöd av miljöbalken. 
 
Vid beslut om inrättande av naturreservat finns tre mycket viktiga frågor att ta ställning 
till: 
1. Vilket är syftet med reservatet och hur ska det uppnås? 
2. Vilka föreskrifter/inskränkningar behövs för att syftet ska uppnås/tillgodoses? 
3. Vilken förvaltning krävs för att syftet ska uppnås/tillgodoses 
 
Bildandet av ett naturreservat behöver alltså inte enbart baseras på bevarandet av för 
biologiska bevarandevärden utan kan i lika hög grad preciseras med utgångspunkt från 
vilka värden för friluftslivet (upplevelsevärden, tillgänglighet m.m.) som utgör skälen för 
beslutet. En lämplig preciseringsgrad är vilken eller vilka aspekter av friluftslivet som ska 
bevaras och/eller utvecklas.  
 







 
I fallet med Lötbodalsområdet används detta i hög grad för frilufts- och rekreationssyften. 
Friluftsfrämjandet och Naturskyddsföreningen som Miljöpartiet har varit i kontakt med 
efterlyser båda en dialog med kommunen kring hur området ska planeras och användas. 
Båda föreningarna efterlyser en tydlig plan för området. Miljöpartiet menar att 
framtagandet av syfte, föreskrifter och skötselplan för ett naturreservat skulle erbjuda 
just den långsiktiga plan för förvaltningen av olika delar av Lötbodalsområdet som 
föreningarna efterlyser. Ett bra exempel på hur det inte ska fungera i en långsiktig 
förvaltning är den utredning som förvaltningen genomfört avseende frisbeegolfbana i 
Lötbodal och som inte tar sin utgångspunkt i en långsiktig analys och helhetssyn över 
området med hänsyn till flera syftet och intressen utan där en enskild del bryts ut utan 
hänsyn till helheten. 
 
Ytterligare en stor fördel med att bilda ett kommunalt naturreservat vore att kommunen 
då skulle få möjlighet att söka statligt bidrag på upp till 50 procent från Naturvårdsverket 
för inköp eller intrångsersättning samt LONA-medel för att förbereda själva bildandet. 
Varje länsstyrelse har en utsedd kontaktperson, som kan vägleda kommunen steg för 
steg i bildandet av naturreservat. De kan också förmedla erfarenheter från andra 
kommuner.  
 
Miljöpartiet misstänker att förvaltningens förslag att avslå motionen om att bilda 
naturreservat till viss del kan förklaras av bristande kunskap om förutsättningarna och 
konsekvenserna av att bilda ett kommunalt naturreservat. Frånvaron av en 
kommunekolog eller annan skoglig expertis inom kommunen framstår som problematisk 
i detta sammanhang. Det finns heller ingenting som tyder på att förvaltningen varit i 
kontakt med Länsstyrelsen för att inhämta deras expertis inom området. 
 
Bildandet av ett kommunalt naturreservat i Lötbodal skulle ha en stor symbolisk 
betydelse och visa på kommunens intentioner att långsiktigt värna tätortsnära natur, 
rekreation och fritid. Europaparlamentet beslutade i juni 2021 att 30 procent av EU:s yta 
ska vara skyddad natur senast 2030. I Sverige är idag knappt 15 procent av land- och 
sötvattensdelen skyddad. Enligt SCB har i dagsläget 2,8 procent av Gnestas yta ett 
formellt skydd i någon form. Inte heller denna aspekt beaktas i förvaltningens förslag till 
beslut.  
 
 
 


Daniel Wohlgemuth 
Ledamot i kommunstyrelsen  
för Miljöpartiet de Gröna i Gnesta 








 


Reservation  
 


Angående ärendet: 
 


Motion – Ordning och reda i budgetprocessen 
 
Diarienummer KS.2021.348 
 
Miljöpartiet de Gröna i Gnesta konstaterar att om motionen skulle bifallas och 
genomföras så skulle detta ge upphov till en bättre demokratisk process och leda till att 
de partier som inte företräds av heltidspolitiker skulle ges bättre förutsättningar att ta 
fram tydliga, uppdaterade och genomarbetade budgetalternativ. Processen skulle därmed 
bidra till att såväl tydliggöra politiska skiljelinjer som att öka möjligheterna till en god 
dialog i budgetfrågor och möjligheterna till kompromisser och brett förankrade förslag. 
 
Vi menar att partier som inte tar fram egna budgetförslag därmed inte behöver ta ansvar 
för helheten. De behöver inte tänka över konsekvenserna av sin politik eftersom de inte 
grundar denna på de ekonomiska förutsättningar som föreligger.  
 
Miljöpartiet instämmer med förvaltningens bild att det det senaste året har tagits tydliga 
steg framåt med att tydliggöra budgetprocessen. I tjänsteskrivelsen anförs att:  


”Ett arbete och viktiga steg avseende transparens, tydlighet och ordning i 
kommunens budget- och uppföljningsprocess har tagits senaste året. Detta 
processarbete och dess arbetssätt kommer fortsatt att utvecklas över tid, den 
utveckling som skett ligger i linje med motionens intention. Givet de steg som 
tagits och utveckling som skett inom ekonomiprocesserna så föreslås att 
motionen anses besvarad.” 


Trots detta kan vi konstatera det i årets budgetprocess bara var Miljöpartiet och 
Vänsterpartiet som utöver den styrande minoriteten lyckades ta fram sin egen budget 
vilket indikerar att processen behöver stärkas ytterligare till nästa år. 
 
Om därför inte motionen om en budgetberedning antas av fullmäktige enligt motionen 
vill miljöpartiet understryka vikten av arbetet med öka transparensen och delaktigheten i 
budgetarbetet stärks ytterligare till nästa år.  
 
Om motionen inte skulle antas i fullmäktige föreslår därför Miljöpartiet inför nästa 
budgetår: 
 


• Att förvaltningen bjuder in till en workshop där ekonomichefen samlar alla partiers 
ekonomiska talespersoner och tilldelar dem en förberedd Excelfil. Formatet ska 
innehålla en slät budget enligt förvaltningens äskanden, index och uppräkningar 
och ett förberett reformutrymme. 


 
• Att förvaltningarnas budget från tidigare år inklusive de nya äskandena skall 


finnas med som tabeller. 
 


• Att investeringsbudget och exploateringsbudget ingår i underlaget. 







 
 


• Att instruktioner om hur man ändrar i arbetsdokumentet och på vilka premisser 
det är skapat redovisas av förvaltningen. 


 
• Att en gemensam överenskommelse träffas mellan partierna om att man ska 


presentera sin budget i denna mall så att budgetarna sedan går att jämföra på ett 
rimligt sätt. 


 
Miljöpartiet hyser tillförsikt om att förvaltningen och den styrande minoriteten med dessa 
synpunkter kommer att fortsätta arbetet med att förbättra förutsättningarna för 
budgetarbetet och att vi kommer att se tydliga framsteg redan i budgetprocessen inför 
2025. 
 


 
Daniel Wohlgemuth 
Ledamot i kommunstyrelsen  
för Miljöpartiet de Gröna 
 








 


Reservation  
 


Angående ärendet:  
 
”Återrapportering av uppdrag samt markanvisning för livsmedels- 
butik och parkering till Gnesta centrumfastigheter AB”  
 
Diarienummer KS.2023.425 
Miljöpartiet i Gnesta anser att det finns brister i hur utredningen bedrivits i detta ärende.  
 
Uppdraget som gavs av kommunfullmäktige var: 
 
”Att ge kommunstyrelsen i uppdrag att finna annan lokalisering för den befintliga 
livsmedelshallen och upplåta mark i närheten av Centrumkvarteret via tomträtt 
alternativt arrende samt att denna tomt inkluderas i det påbörjade detaljplanearbetet” 
 
https://www.gnesta.se/download/18.2946dcd3181801281737127d/1655972922181/Protokoll%20kommunfullm%
C3%A4ktige%202022-06-20.pdf  (sidan 16) 
 
Om man vänder blad i samma protokoll finns en planskiss där lokaliseringen av 
livsmedelshallen redan är inritad. 
 


 
 
 
Vad som dock är anmärkningsvärt är att bilden ovan som alltså finns med i 
beslutsunderlaget från 2022 visar en helt annan plan för centrumkvarteret än den som 
redovisats och godkänts av Kommunfullmäktige. 



https://www.gnesta.se/download/18.2946dcd3181801281737127d/1655972922181/Protokoll%20kommunfullm%C3%A4ktige%202022-06-20.pdf

https://www.gnesta.se/download/18.2946dcd3181801281737127d/1655972922181/Protokoll%20kommunfullm%C3%A4ktige%202022-06-20.pdf





 
 


 
 
Bilden ovan är den plan som antagits av kommunfullmäktige och som gestaltats. 
https://www.gnesta.se/download/18.7cdf2855163928939987015/1531140682243/Utvecklingsplan%20f%C3%B6
r%20Gnesta%20centrum.pdf  (sidan 21) 
 
Den föregående nyare bilden från KOD-arkitekter liknar mer en skiss och man frågar sig 
var helhetslösningen finns och vem som fattat beslut om den nya planen? 
 
I kallelsen till KF 2022-06-20 står: 
”GCFAB har också presenterat sin uppdaterade inriktning för delar av GKK samt 
representant från Kommunstyrelsen (KSO) och kommunchef. ” 
 
Det verkar alltså som att det är GCFAB som anger inriktningen för kommunen snarare än 
tvärtom. 
 
Att börja fatta beslut om markanvisning innan kommunens egna behov av t.ex. 
centrumnära parkeringsplatser är utredda är att göra sig av med den handlingsfrihet som 
kan behövas när dessa utredningar är genomförda. Det kan också konstateras att det 
ingenstans i underlaget står någonting om eventuella begränsningar till följd av framtida 
behov av ett utökat spårområde i anslutningen till tågstationen som resultat av den 
spårutredning som genomförts.  
 
 


Daniel Wohlgemuth 
Ledamot i kommunstyrelsen  
för Miljöpartiet de Gröna i Gnesta 
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Vänsterpartiet Gnesta     


 


Reservation rivning av godsmagasin västra storgatan 


Jag reserverar mig mot beslutet att riva godsmagasinet som ligger inom ett riksintresse och 


byggnaden i sig är en utmärkt som ”viktig symbolbyggnad/landmärke i stadsbilden” i den 


kulturmiljöanalys som kommunen beställt. Jag anser också att det i dagslägen finns flera 


frågor i centrumutvecklingsprojektet som hänger i luften. Det finns utredningar som inte är 


färdigställda och innan så är fallet bör inget annat påbörjas. Jag vill se en helhetsbild hur 


centrum samt Mejerigatan ska se ut och verka tillsammans för att veta att vi inte bygger bort 


oss. Dessutom har vi fått tågutredningen men inget beslut är ännu taget hur man ska gå 


vidare i frågan. Den kommer påverka hur och var man kan bygga på den tilltänkta 


rivningsplatsen. 


Det finns heller inget beslut fattat om ett rivningslov vilket måste finnas innan man kan 


skrida till verket i frågan. Således tycker jag att det blir bakvänt att först fatta beslut om 


rivning. 


Till sist ska kommer det några citat ur den kulturmiljöanalys WSP har genomfört: 


  


” Godsmagasinen och lokstallet är viktiga uttryck som vittnar om järnvägens betydelse som 


transportmedel, och även om industrin och handelns betydelse för ortens expansion” 


” Järnvägsmiljöns bebyggelsestruktur och värdebärande karaktärsdrag ska bevaras.” 


” Byte eller ändring av byggnadsdelar bör utföras med stor försiktighet och omsorg om 


byggnadens gestaltning. Byte av ursprungliga byggnadsdetaljer som fönster och portar ska 


undvikas. Funktionella detaljer som lastkaj ska bevaras.” 


 


 


 
Oskar Sulin för Vänsterpartiet den 27 november 2023 


 








 


Vänsterpartiet Gnesta     


 


Reservation ordning och reda i budgetprocessen 


Jag reserverar mig mot beslutet att motionen anses besvarad. Svaret lämnar mycket att 


önska. Att bjuda in partiföreträdare till dialog vid enstaka tillfällen är inte detsamma som att 


ha en vald budgetberedning som får insyn på riktig. Småpartierna och den styrande 


minoriteten har olika förutsättning för att kunna bedriva förberedelsearbete till när 


budgeten ska beslutas. Medan styret har hela förvaltningen till sitt förfogande att bistå med 


hjälp får småpartier som vi i vänsterpartiet hålla till godo med att försöka få svar på mail när 


vi har frågor. Det är orimligt att tro att man ska ha lyckats fundera ut alla frågor till dessa 


träffar för partiföreträdare. Även om steg har tagits i rätt riktning bygger det hela på att 


kommunen har en ekonomichef som anser att det är lika viktigt att serva oppositionen som 


styret. 


 


Om man nu har tagit fram ett årshjul som stödjer svaret i motionen kunde den minsta 


ansträngningen ha varit att detta årshjul var bifogat i handlingarna till kommunstyrelsen. 


 


 
Oskar Sulin för Vänsterpartiet den 27 november 2023 


 








 


Särskilt yttrande:  
 


Angående ärendet ”Revidering VA-taxan” 
 


Diarienummer: KS.2021.287 
 
Två grundläggande problem med vatten- och avloppssituationen i Gnesta tätort idag 
är att:  
 


1. Vi i väntan på en långsiktig lösning på vattenförsörjningsfrågan, som förväntas 
vara på plats tidigast 2027, riskerar att irreversibelt förstöra vårt grundvatten 
genom ett för högt uttag av dricksvatten i förhållande till de mängder som finns 
tillgängliga genom nuvarande vattentäkt och,  
 


2. nuvarande avloppsreningsverk har en mycket begränsad kapacitet att ta emot 
fler recipienter. Marginalerna är så små att när större mängder dagvatten, 
utöver spillvatten, levereras till avloppsreningsverket ökar risken för bräddning 
vilket innebär att orenat avloppsvatten tillfälligt släpps ut. 


 
Utifrån dessa lokala förutsättningar anser Miljöpartiet att det finns starka skäl att, i 
högre grad än i förvaltningens förslag, genom VA-taxan, skapa incitament för 
kommuninvånare att spara på sin vattenkonsumtion. I tjänsteskrivelsen hänvisar 
förvaltningen till att kommunens VA-taxa grundar sig på ”normalförslaget” i Svenskt 
Vattens publikation P120 (i vilket en hög andel fasta intäkter förordas). Problemet är 
bara att en sådan standardmodell för VA-taxa är dåligt anpassad till de nuvarande 
förutsättningarna i Gnesta kommun. I Gnesta tätort kommer under överskådlig tid – 
d.v.s. åtminstone fram tills en ny vattentäkt och ett nytt avloppsreningsverk är på 
plats finnas starka skäl att spara på vattenuttaget. 
 
Som ett första steg i att öka den rörliga andelen förslår därför Miljöpartiet att 2024-
års planerade höjning av VA-taxan med 10% helt och hållet tillförs den rörliga 
delen av taxan.  
 
Med detta sagt vill Miljöpartiet även lyfta fram att förvaltningens förslag till reviderad 
VA-taxa innehåller ett antal tydliga förbättringar jämfört med ursprungsförslaget från 
den 1 juli. En sådan sak är incitamentsprogrammet gällande dagvatten som 
förhoppningsvis kan bidra till att mängden ovidkommande vatten till 
avloppsreningsverket minskar. Det är också ett viktigt steg framåt att 
bokföringsmodellen för VA kommer innefatta flera kostnadsställen från och med 
nästa år vilket kommer att göra transparensen för fördelningen av kostnader bättre 
och medger en skälig och rättvis taxering. Det är även positivt att förvaltningens 
förslag nu innebär en rimligare taxeringsnivå av vissa verksamheter med stora 
lokalytor och en retroaktiv återbetalning av den övertaxering som skett sedan den 1 
juli. 
 
Miljöpartiet ser också positivt på förvaltningens ambition att även fortsättningsvis se 
över och analysera fördelningen av kostnader och intäkter i modellen för VA-taxan. 







 
Vi skulle här gärna se att en kontrollpunkt för översyn av taxan, med möjlighet till 
ytterligare justeringar, sätts till halvårsskiftet 2024. 
 
 


Daniel Wohlgemuth  
 
Representant i kommunstyrelsen   
för Miljöpartiet de Gröna i Gnesta 
 








 


Särskilt Yttrande  
 


Angående ärendet:  
 
Anmälningsärenden – Personalutskottet: Cykel som personalförmån   
 
Diarienummer KS.2023.5 
 
Miljöpartiet de Gröna i Gnesta anser att införande av cykel som personalförmån har tagit 
väldigt långt tid med hänsyn till att andra kommuner redan genomfört liknande projekt 
vilket innebär att det finns lärande exempel att tillgå. Historiken i ärendet ser ut ser ut 
som följer: 
------------------------------------------------ 
 
Upprättad: 2019-12-05 Diarienummer: KS.2019.315 
 
”Motion- Inför cykel som personalförmån  
Kommunfullmäktiges presidiums förslag till beslut  
Motionen anmäls, medges och skickas till kommunstyrelsen för beredning.” 
 
------------------------------------------------- 
 
Sammanträdesdatum: 2021-11-08 Diarienummer: KS.2019.315 
 
”Förslag till beslut i kommunfullmäktige  
Motionen anses besvarad då förvaltningen har fått i uppdrag att utreda cykel som förmån 
i enlighet med Framtidsplan 2021–2023, Inriktningsmål: En hållbar kommun.” 
 
------------------------------------------------- 
 
Möte i personalutskottet 2023-09-12 
 
”§ 33 Cykelförmån 
Sebastian Eklöf, HR-partner, redogjorde för utredningen som genomförts kring 
cykelförmån. Diskussioner fördes kring försäkringsfrågorna och ansvarsfördelningen 
mellan leverantörens försäkringar och arbetstagarens. Frågan återremitterades för 
fördjupad analys.” 
 
-------------------------------------------------- 
 
Den som väntar på något gott väntar aldrig för länge. Miljöpartiet ser fram emot att se 
resultatet av återremissen inom en snar framtid. 
 
 


Daniel Wohlgemuth 
Ledamot i kommunstyrelsen  
för Miljöpartiet de Gröna i Gnesta 








 


Särskilt Yttrande  
 


Angående ärendet:  
 
Rivning av godsmagasinet vid Västra Storgatan 
 
Diarienummer KS.2023.382 
 
Miljöpartiet de Gröna i Gnesta anser att beslutet att riva godsmagasinet är förhastat. 
 
Byggstarten för centrumprojektet ligger långt fram i tiden och de befintliga planerna för 
centrumkvarteret framstår redan som utdaterade. Vi anser därför att beslutet att 
oåterkalleligen riva en kulturhistorisk värdefull byggnad i anslutning till den historiska 
stationsmiljön ska skjutas upp tills det föreligger en samlad och uppdaterad plan för 
centrumutvecklingen. 
 
Vi menar att det framstår som bakvänt att med den osäkerhet som råder kring 
förutsättningarna för byggprojektet betala en miljon kr för att oåterkalleligen riva 
byggnaden och sedan ytterligare 500 000 kr för att temporärt asfaltera ytan som sedan 
eventuellt ska bebyggas. 
 
Miljöpartiet anser att det behöver göras ett ordentligt omtag kring planerna för 
centrumutvecklingen och att det finns ett antal nya faktorer som behöver vägas in. Sedan 
planförslaget togs fram har en stor mängd ny information tillkommit samtidigt som ett 
antal grundläggande förutsättningar har förändrats. Några exempel är: 
 


• Kulturmiljöanalysen som blev färdig i år och som bl.a. pekar på att godsmagasinet 
ligger inom riksintresse. 


• Parkeringsutredningen som borde varit en viktig pusselbit för planarbetet blev 
färdig 2023. 


• En rad helt grundläggande planer som ännu saknas t.ex. Energiplan, 
Vattentjänstplan och Strategi för tätortsnära Grön infrastruktur. 


• Vattenförsörjningen som blir färdig tidigast 2027 samtidigt som avloppsreningen 
redan ligger nära gränsen för vad den klarar av kapacitetsmässigt.  


• Mejeritomten som inte är en del av den befintliga planen. 
• Den osäkerhet som råder kring elförsörjningen och om elen kommer att räcka till 


alla de projekt som nu planeras i Gnesta tätort. 
 
Stationssamhället Gnesta och inte minst centrumkvarteret utgör en känslig kulturmiljö 
och är samtidigt ett kulturellt och kommersiellt nav för hela Gnesta kommun. Alla 
förändringar som påverkar denna miljö bör genomföras med försiktighet och betydande 
hänsyn. 
 


Daniel Wohlgemuth 
Ledamot i kommunstyrelsen  
för Miljöpartiet de Gröna 








 


Särskilt Yttrande  
 


Angående ärendet:  
 
Utredning utlåning sport och friluftsutrustning   
 
Diarienummer KS.2023.273 
 
Miljöpartiet anser att resultatet av den utredning som förvaltningen genomfört kan tolkas 
som ett stöd för behovet av en fritidsbank i Gnesta kommun.  Resultatet visar att det 
knappast finns någon verksamhet med utlåning av idrotts- och friluftsutrustning hos de 
tillfrågande föreningarna – särskilt inte till personer som inte själva är verksamma i 
föreningarna.  
 
Samtidigt kan vi konstatera att det är en mindre del av kommunens föreningar som 
svarat på kommunen frågor. Förvaltningen tog kontakt med 29 idrotts- och 
friluftsföreningar varav 13 föreningar svarade. Bland de föreningar som inte svarade 
märks Gnesta IK, Gnesta FF och IFK Gnesta. Dessa är de absolut största föreningarna i 
Gnesta som var för sig har fler medlemmar än de samlade föreningarna som svarat. 
 
 


Daniel Wohlgemuth  
Ledamot i kommunstyrelsen  
för Miljöpartiet de Gröna i Gnesta 
 








 


Vänsterpartiet Gnesta     


 


Särskilt yttrande uppföljning Art Lab 


Vänsterpartiet tackar för uppföljningen och välkomnar att bättre rutiner för kommunens 
samarbeten med kulturföreningar utvecklas. Vi hoppas att rekryteringen av ny 
kultursamordnare ska bidra till att återskapa förtroendet efter en tid av otydlig 
kommunikation och oklara besked från kommunens sida. Reservation kulturhus: 
Vänsterpartiet anser att lokalisering av bibliotek och medborgarkontor bör vara en del av en 
helhetsplan för Gnesta centrum, innan planerna för centrumkvarteret får alltför fasta 
former. I samband med detta vore det logiskt att se över en möjlig samlingslokalisering med 
kulturskolan och fritidsgården. Aktiva mötesplatser för både barn och vuxna är otroligt 
viktiga inslag i ett levande centrum. 
 
Oskar Sulin för Vänsterpartiet den 27 november 2023 


 








 


Vänsterpartiet Gnesta     


 


Särskilt yttrande uppföljning Längsjö teater 


Vänsterpartiet tackar för uppföljningen och välkomnar att bättre rutiner för kommunens 
samarbeten med kulturföreningar utvecklas. Vi hoppas att rekryteringen av ny 
kultursamordnare ska bidra till att återskapa förtroendet efter en tid av otydlig 
kommunikation och oklara besked från kommunens sida. Reservation kulturhus: 
Vänsterpartiet anser att lokalisering av bibliotek och medborgarkontor bör vara en del av en 
helhetsplan för Gnesta centrum, innan planerna för centrumkvarteret får alltför fasta 
former. I samband med detta vore det logiskt att se över en möjlig samlingslokalisering med 
kulturskolan och fritidsgården. Aktiva mötesplatser för både barn och vuxna är otroligt 
viktiga inslag i ett levande centrum. 
 
Oskar Sulin för Vänsterpartiet den 27 november 2023 


 








   


Sida 1 


 


  


Upprops- och omröstningslista, kommunstyrelsen 
 


   


     


    


 
 


  


       


       


Datum:  20231127 
 


      


       
  


 
Närvarande 


Tjänstgörande ers. 
 Ärende nr § 197  Ärende nr 


 JA NEJ  JA NEJ AVSTÅR JA NEJ AVSTÅR 


Lundin Linda, Ordförande S X   X      


Ekström Anna, 1:e vice ordförande M X   X      


Ekstrand Håkan, 2:e vice ordförande V X   X      


Lindström Petra, Ledamot S X   X      


Oscarsson Anders, Ledamot S X   X      


Woll Svedén Isabelle, Ledamot S  X Ann-Sofie Karlsson X      


Jerneborg Glimne Ingrid, Ledamot M  X Sibylle Ekengren X      


Jarl Kim, Ledamot M  X Sven Anderson X      


Lundberger Diana, Ledamot KD X   X      


Dahlgren Jörgen, Ledamot SD X    X     


Tomtlund Christian, Ledamot SD  X Johanna Fridlund   X     


Sulin, Oskar, ledamot V X    X     


Wohlgemuth Daniel, Ledamot MP X    X     


          


Hammarlund Jesper, Ersättare S  X        


Karlsson Ann-Sofie, Ersättare S X         


Ekengren Sibylle, Ersättare M X         


Anderson Sven, Ersättare M X         


Andersson Andreas, Ersättare C 
X §§ 207-


220 


       


Fridlund Johanna, Ersättare SD X         


Sicking Per, Ersättare V x § 190        
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Upprops- och omröstningslista, kommunstyrelsen 
 


   


     


    


 
 


  


       


       


Datum:  20231127 
 


      


       


 


 


 


 


S-M-C-MP     


M-S-C-L-KD 


SD-M-KD-L-C-S-V-MP 


C-L-KD-M-S 


V-MP-C-L-KD-S-M-SD 


MP-V-C-L-S-M-KD-SD 


L-C-KD-M-S -MP 


KD- C-L-M-S 


 







